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A hitelesített energiamegtakarítások 
adásvételében és hosszú távon további, e-
nergiamegtakarítást eredményező önkor-
mányzati beruházásokban való közreműkö-
dés lehetőségével kereste meg Martfű Város 
Önkormányzatát a VFE Kft. A virtuális fosszi-
lis energiára utaló nevű, térségünk hat me-
gyéjében, köztük Jász-Nagykun-Szolnok 
vármegyében működő cég egy támogatott e-
nergiahatékonysági projekt, az ingyenes 
padlásfödém szigetelés, 0% önerővel elér-
hető pályázati lehetőségének a lakosság felé 
való közvetítését is kezdeményezte az ön-
kormányzatnál. 

A szigeteléssel a tulajdonos által megta-
karított energiát vásárolják meg, ez a kar-
bonkredit.

A 25 cm-es üveggyapot padlásfödém hő-
szigetelés során előzetesen kalkulált megta-
karítás fedezi a beruházási költségeket, a 
megrendelőnek anyag- és munkadíjat sem 
kell fizetnie, a szolgáltató térítésmentesen 
végzi el a födém hőszigetelését az energia-
megtakarítás átruházásának fejében. Felté-
tel, hogy a padlásfödém még ne legyen hő-
szigetelve és járható legyen.

A karbonkreditek és a felhasználásukkal 
támogatott projektek az elmúlt évek egyik 
legnagyobb és legjobban támogatott klíma-
védelmi eszközei a szén-dioxid-kibocsátás 
csökkentésére.

Ezekkel a karbonkredit vásárlásokkal tud-
ják a vállalkozások üvegházhatású gázkibo-
csátásukkal és a klímaváltozással kapcsola-
tos kötelezettségeiket teljesíteni, amellyel tá-
mogatásokban, adókedvezményekben és 
különböző ösztönzőkben részesülhetnek.

A hitelesített energiamegtakarítás korláto-
zottan forgalomképes vagyoni értékű jogként 
értékesíthető a másodlagos piacon.– Ko-
moly beruházása volt az önkormányzatnak 
saját forrásból a közvilágítás korszerűsítése, 
amellyel több, mint 50%-os megtakarítást ér-
tünk el, ami az EKR rendszerben (Energia-
hatékonysági Kötelezettségi Rendszer) el-
adhatóvá vált. 

A VFE Kft., az egyik legnagyobb Kelet-
Magyarországi cég keresett meg bennünket, 
amelynek a megtakarításokat eladhatjuk. Az 
ehhez szükséges auditálást is elvégzi a tár-
saság, a szerződéskötés folyamatban van – 
tájékoztatott dr. Papp Antal. – Ez nagyon jó 
az önkormányzatnak. Jókor léptünk, a közvi-
lágítás-korszerűsítést még viszonylag ked-
vező áron elvégeztettük, és most, amibe ke-
rült, annak egy részét energiamegtakarítás-
ként el is adhatjuk a piacon – hangsúlyozta 
Martfű polgármestere.

– A jövőben a tervezett idősotthon építése 
és a fiatalokat célzó, a bérlők háza átalakítá-
sával létrejövő „fecskeház” önkormányzati 
beruházásokkal elérhető energetikai megta-
karításokat is értékesíthetnénk a piacon, a-

Ingyenes födémszigetelés a megtakarított energiáért,
pályázati és önkormányzati támogatási lehetőségek
az energetikai beruházásokhoz

melyek esetében szintén tízmilliós nagyság-
rendű önkormányzati bevételekről beszélhe-
tünk. Egy komoly hőszigetelésnél akár a szi-
getelőanyag árát is finanszíroznák abból a 
részből, amit energiamegtakarításként elad-
hatnak az EKR-ben.

Folyamatban van az energetikai megta-
karítási rendszer felfutása, és a nagy cégek-
nek, amelyek energiafalók, energiamegtaka-
rítást kell elérniük vagy kötelezően venniük 
kell így kvótákat.

A cég a lakosság figyelmébe is ajánlja az 
EKR rendszert. Közreműködésükkel ingye-
nesen elvégeztethető a régebbi típusú házak 
padlásfödém üveggyapot hőszigetelése, a-
mellyel akár 30%-os energiamegtakarítás is 
elérhető. A födém hőszigetelésért azért nem 
kell fizetni, mert a kivitelező az így keletkező 
energetikai megtakarítást az energetikai 
rendszerben értékesítheti. Ha valakit érde-
kel, nyugodtan keresse őket közvetlenül.
Másik lehetőségként 2024 júniusában indul 
és előreláthatólag 2025 év végéig lesz elér-
hető az az új pályázat, amely az 1990 előtt 
épült családi házak energetikai korszerű-
sítésére, hőszigetelésre, nyílászárócserére 
és sok más egyébre vonatkozik. Ebben is 
közreműködést vállal ez a cég, az EKR-ben 
általa eladott összegből biztosítva a tulajdo-

nosok által fizetendő önrészt. A mostani infor-
mációk szerint a pályázat három részből te-
vődik össze: 1 millió forint önrészből, 3 millió 
forint nagyságrendű vissza nem térítendő ál-
lami támogatásból és 3 millió forint kamat-
mentes hitelből.

Az érintetteknek érdemes időben tájéko-
zódni az erre a célra létrejött cégeknél, és mi-
nél hamarabb beadni a pályázatot.

Az önkormányzat a lakásfelújítási - ener-
getikai beruházásokhoz további 1 millió forint 
kamatmentes hitelt biztosít – emlékeztetett 
dr. Papp Antal, az itt élők figyelmébe ajánlva 
az aktuális födémszigetelési, pályázati és ön-
kormányzati támogatási lehetőségeket.

Herbályné Kalmár Irén
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Újabb helyi közösségeket is szeretne megszólítani a 
Martfűi Civil Kerekasztal

A 2022-2023-as évben Fróna Katalin kö-
zösségfejlesztő szakember vezetésével folyt 
a helyi civil csoportok működésének, együtt 
gondolkodásának segítése. A vezetői felada-
tokat 2024-ben Kovács Andrásné Liza köz-
művelődési szakember, a Martfűi Civil Kerek-
asztal korábbi vezetőségi tagja vette át.

Kovács Andrásné tizenegy éven át peda-
gógusként tevékenykedett, tanítóként és 
ének-zene szakos tanárként. Szolnokról 
Martfűre költözve szívesen vett részt a helyi 
közösségi életben, azonnal beilleszkedett. 
2022 októbere óta a Martfű Városi Művelődé-
si Központ és Könyvtár munkatársaként és a 
Martfű Városi Nőikar lelkes tagjaként ismer-
hette meg városunk lakossága.

Munkáját Fróna Katalin (Martfű Városi 
Nőikar, Martfűi Városszépítő Egyesület), 
Kovács Jánosné (Martfű Városi Nyugdíjas 
Egyesület), Vinczéné Balogh Magdolna 
(Martfűi Városszépítő Egyesület) és Szeke-
res Lászlóné (Martfűi Városszépítő Egye-
sület) vezetőségi tagok támogatják.

– A Martfűi Civil Kerekasztal a tavalyi év-
ben elkezdte a feltáró munkát találkozói al-

Május közepén elkezdődött a Zsófia halmi
utak aszfaltozása

A terület útjainak korszerűsítése, szilárd 
burkolatának felújítása a helyi közutak fej-
lesztésére irányuló pályázati támogatás és 
saját önkormányzati forrás bevonásával va-
lósul meg. A beruházás keretében, várható-
an két ütemben, a Zsófia halom területén 
minden utat leaszfaltoznak.

A „Martfű Zsófia városrész külterületi köz-
útjainak fejlesztése” projektre a Vidékfejlesz-
tési Program keretében 55,6 millió forint tá-

kalmával, melynek során a település erőssé-
geit, lehetőségeit, a civilek helyzetét, hajlan-
dóságát vette számba – tájékoztatott Kovács 
Andrásné. – Rövid távú célunk, hogy feltér-
képezzük a szervezetek tavalyi aktivitását, 
felmérjük az idei évre tervezett programjaikat 
és ismertessük azokat a lehetőségeket, me-
lyekkel a város életéhez tudnak kapcsolódni 
tevékenységükkel. Hosszabb távon arra tö-
rekszünk, hogy megszólítsuk azokat a cso-
portokat is, akik nehezebben nyúlnak túl sa-

ját szervezeti kereteiken, kezdeményezzük a 
nyitottságot a közös munka felé, konkrét ja-
vaslatokat teszünk az aktivitási lehetősége-
ket illetően. Együtt gondolkodunk azon, 
hogyan tudjuk bővíteni a civil szervezetek 
számát, hogyan tudjuk megszólítani mind-
azokat, akik még nem tagjai egyik közösség-
nek sem – mondta a jelenlegi vezető, majd 
áttért saját ambíciójára is: 

– Személyes célom, hogy minden csopor-
tot jobban megismerjek, hiszen, új szereplő-
ként a város életében elengedhetetlen szá-
momra, hogy személyes kapcsolataimat bő-
vítsem, mélyítsem, így tegyem hatékonyab-
bá a közös munkát.

Annak érdekében, hogy a működő civil 
szervezetek is jobban megismerhessék egy-
mást, bemutatkozásra kérte őket a Martfűi 
Civil Kerekasztal vezetője, ezeket az anya-
gokat a következő időszakban adjuk közre.

Polák Boglárka

mogatást nyert az önkormányzat. A Zsófia 
halom út belterületi szakaszának korszerű-
sítését önerőből valósítja meg a település, 
ami a városrész megközelítése szempontjá-
ból elengedhetetlen.

A külterületi és a belterületi útszakaszokra 

vonatkozóan egy közbeszerzési eljárást foly-

tatott le az önkormányzat.

Herbályné Kalmár Irén

Vass Éva is beszámolt az előző 
években végzett képviselői 
tevékenységéről

Közmeghallgatást tartott Martfű Város 
Önkormányzatának Képviselő-testülete 
2024. március 21-én a Polgármesteri 
Hivatalban. A testületi ülés fórumon városunk 
önkormányzati képviselői is beszámoltak a 
közösségért végzett tevékenységükről. 

Vass Éva önkormányzati képviselő, a 
Pénzügyi, Ügyrendi és Városfejlesztési 
Bizottság elnöke betegsége miatt írásban 
juttatta el beszámolóját az önkormány-
zathoz.

Önkormányzati képviselőként előírt kö-
telezettségének tartja, hogy minden évben 
beszámoljon az előző évi munkája ered-
ményéről. Mivel ebben az évben lezárul egy 
5 éves ciklus, és 10 éve dolgozik a 
közösségért, így beszámolójában hosszabb 
időszakra tekintett vissza.

„Büszkén mondhatjuk, hogy komoly 
munkával, saját erőből elértük azt, hogy 
ebben az évben, 2024-ben a 4 és fél mil-
liárdos költségvetésünk 44%-át fejlesztések-
re fordíthatjuk úgy, hogy emellett még 280 
millió Ft-ot elkülönítettünk tartalékként a 
költségvetésünkben a be nem tervezett 
plusz munkákra, a váratlan kiadásokra, a 
jövőbeni pályázatokhoz szükséges saját 
pénzügyi erő biztosítására.” – olvasható a 
Pénzügyi, Ügyrendi és Városfejlesztési 
Bizottság elnöke beszámolójában.

A fórumon elhangzott önkormányzati 
képviselői beszámolók videófelvételei a 
www.martfu.hu oldalon tekinthetők meg „A 
múlt, a jelen és a jövő egyben jelent meg a 
közmeghallgatáson elhangzó beszámo-
lókban” hírben, ahol Vass Éva önkormány-
zati képviselő írásos beszámolója is 
elérhető.                 Herbályné Kalmár Irén

Május elején
felújították a Központi 
Játszótéren lévő pagodát

az önkormányzati 
Gyermekjóléti és Szociális 
Szolgáltató Központ 
Településüzemeltetési 
csoportjának munkatársai 

Kovács Andrásné,
a Martfűi Civil Kerekasztal vezetője 
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Balatoni önkormányzati üdülő, bővülő igénybevételi 
lehetőségekkel

Martfű Város Önkormányzata rendelet-
ben szabályozta a Fonyód-Bélatelepen lévő 
üdülője igénybevételének módjait, az elmúlt 
évek jogszabályváltozásai ellenére is lehető-
vé téve ezzel az üdülő használatát az önkor-
mányzati dolgozók, a helyi civilszervezetek 
és az itt élők számára.

Az üdülő nem kereskedelmi célú működ-
tetésével az üdülést igénybe vevők által fize-
tendő térítési díj nem tartalmaz nyereséget, 
az üdülő fenntartásával kapcsolatban felme-
rülő költségeket is csak részben fedezi.

A rendeleti szintű szabályozással a továb-
biakban az üdülő kihasználtsága javulhat, 
magasabb bevétel várható, amely felújítási, 
karbantartási költségekre is fordítható.

Az önkormányzati üdülő igénybevételé-
nek szabályairól szóló rendeletet a 2024. áp-
rilis 25-i ülésén fogadta el a képviselő-testü-
let, amely alapján rendkívül méltányos felté-
telekkel üdültetheti az önkormányzat azokat, 
akik igénylik. – Amennyiben az önkormány-
zati források lehetővé teszik, a későbbiekben 
az üdülő felújításán is el lehet gondolkodni – 
mondta el a testületi ülésen dr. Papp Antal 
polgármester.

Az önkormányzat – a jelentősen megvál-
tozott jogszabályi környezet miatt – korábban 
vizsgálta az üdülő bérbeadásának és értéke-
sítésének lehetőségét is, elsősorban a helyi 
vállalkozások érdeklődésére számítva.

A béren kívüli juttatási csomag nagy ré-
szének, benne a saját dolgozó saját szállá-
son való üdültetésének lehetősége 2019-től 
került ki a kedvezményesen adózó körből. A 
munkaadót és a munkavállalót sújtó közter-
hek olyan szinten emelkedtek meg a céges 
üdülők igénybevételekor, ami elindította azok 
felszámolását. A jogszabályi környezet válto-
zása a szervezett, kedvezményes üdültetés 
helyett a dolgozók pihenésének támogatását 
a cafetéria juttatások felé terelte.

A koronavírus járvány is rendkívül rossz 
hatással volt az önkormányzati üdülők mű-
ködtetésére, a járvány és az azzal összefüg-
gő korlátozó intézkedések miatt a kereske-
delmi szálláshelyeken eltöltött vendégéjsza-
kák száma a korábbi adatokhoz képest keve-
sebb mint a felére esett vissza.

A turisztikai szektorban megvalósult digi-
talizálás, adatvezérelt irányítás, a kötelező 
napi és havi adatszolgáltatási kötelezettség 
is újabb kihívást jelentett az önkormányzati 
üdülő szezonális üzemeltetése terén.

A képviselő-testület áprilisi döntésével az 
önkormányzati tulajdonú üdülő igénybe-
vétele a martfűi lakosok, az önkormány-
zati dolgozók és a martfűi székhelyű 
sport- és civilszervezetek részére a piaci 
árnál kedvezőbb díj megfizetése mellett 
biztosított. A rendelet elfogadásával, a ked-
vező feltételeknek köszönhetően az olyan 
személyek és családok számára is lehető-
ség nyílt az üdülésre, akiknek egyéb szállás-
helyen erre nem lenne módjuk.

Az önkormányzat tulajdonában lévő, Fo-
nyód, Magyar Bálint u. 4. szám alatt található 
ingatlanon működő üdülő a továbbiakban 
„Nem üzleti célú közösségi, szabadidős 
szálláshelyként” működik, ami jelentősen 
csökkenti az üdültetéssel kapcsolatos költsé-
geket és adminisztratív terheket.

2A csendes zöldövezeti üdülő (297 m  
2alapterületű épület és 1274 m  zárt telek) a 

Balatontól 500 méter távolságra áll, a tó 15 
perc sétával érhető el. Az üdülő épülete 6 há-
romágyas szobából (amelyből 4 szoba pótá-
gyazható) és 1 hatágyas szobából, valamint 
a közös helyiségekből (felszerelt konyha, 
mosdó-zuhanyzó, vécé és korszerű televízi-
óval felszerelt társalgó) áll.

Az üdülő területén biztosított: bográcso-
zóhely, kerti sütögető, kültéri gyermekjáté-
kok. A telken található egy garázs/raktár épü-
let és parkolóhelyeket is kialakítottak a gép-
kocsik számára.

Az üdülő üzemeltetéséről és működteté-
séről Martfű Város Önkormányzata a Gyer-
mekjóléti és Szociális Szolgáltató Köz-
pont intézménye útján gondoskodik.

Az üdülő igénybevételére jogosultak: 

- a martfűi lakóhellyel vagy tartózkodási 
hellyel rendelkező természetes személyek; 

- lakóhelytől és tartózkodási helytől füg-
getlenül az önkormányzat intézményeinek 
munkavállalói;

- önkormányzati képviselők, bizottsági ta-
gok; 

- az eddig felsorolt igénylők házastársa, 
élettársa, egyenes ági rokona, 

- a bejegyzett, martfűi székhelyű sport- és 
civil szervezetek az alapszabályukban foglalt 
tevékenységhez kapcsolódó programjaik-
hoz.

Üdülési szezon: az üdülő minden év jú-
nius 1. napjától szeptember 30. napjáig mű-
ködik. 

Az üdülés időtartama (üdülési turnus) 
minden héten hétfő 12,00 órától a következő 
hét hétfő 10,00 óráig tart. Rövidebb vagy 
hosszabb időtartamú turnus külön engedély 
alapján vehető igénybe.

Az üdülőt az üdülési szezonban gondnok 
kezeli, azt csak az üdülési jeggyel rendelke-
ző igényjogosultak használhatják.

Az üdülő használata minden év március 
1-jétől kérelmezhető az önkormányzati 

Gyermekjóléti és Szociális Szolgáltató Köz-
pontnál, az erre a célra rendszeresített for-
manyomtatványon (átvehető személyesen, 
vagy a www.martfu.hu honlapról tölthető le). 

Az üdülési igényeket érkezési sorrendben 
veszik nyilvántartásba, azokat - a beérkezett 
kérelmek alapján - a polgármester engedé-
lyezi.

Az üdülési díjat a fentebb felsorolt igénylői 
kategóriáktól függően, 6 ágyas szoba eseté-
ben 4.2 ezer és 10.5 ezer forint közötti napi á-
ron szabta meg a képviselő-testület, a 4 á-
gyas szoba 2.1 ezer és 8.4 ezer forint közötti, 
a 2 ágyas szoba pedig 2.1 ezer és 4.2 ezer 
forint/szoba/nap áron vehető igénybe. Egy 
főre vetítve így a napi üdülési díj 1 ezer és 2.1 
ezer forint/fő között van szobától és igénylői 
kategóriától függően, amely rendkívül ked-
vezményes összeg.

Az üdülési turnus letöltésének bármilyen 
okból történő megszakítása és az üdülési 
turnus letelte előtt történő hazautazás esetén 
az időarányos üdülési díj nem, vagy csak kü-
lönös méltánylást érdemlő ok miatt járhat 
vissza.

Herbályné Kalmár Irén

2024.03.28.
Major Gréti
Lévai Nikolett - Major Tamás
Dobó K. út

2024.04.17.
Dudás Anna
Dudás-Csoma Rebeka - Dudás Gergő
Rákóczi út

2024.04.23.
Rácz Zoé
Hasznos Bernadett - Rácz Zoltán
Szolnoki út

2024.05.06.
Danku Panka
Kiszel Kitti - Danku Sándor, Babits út

2024.05.13.
Takács Flóra
Felföldi Petra - Takács Máté, Kérész út

2024.05.14.
Szécsi Krisztián Nimród
Szécsiné Klincsik Dalma - Szécsi
Krisztián, Zsófiahalom út

Üdvözöljük újszülötteinket
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Polgármesterjelöltek

Jelölt neve    Jelölt szervezete

  1. Dr. Enyedi Mihály     független

  2. Dr. Papp Antal     független

Önkormányzati képviselőjelöltek

Jelölt neve    Jelölt szervezete

  1. Dr. Despotov Svetozar   független

  2. Farkas Roland    független

  3. Gálné Balasi Zsuzsanna   független

  4. Gecse Zoltán    független

  5. Nagy Gábor    független

  6. Petróczki-Oravecz Anikó   független

  7. Rágyanszky István    független

  8. Sagátné Fülöp Anikó    független

  9. Szabó Tünde      független

10. Szekeres Mónika Gizella    független

11. Dr. Szolga Ferencné   független

12. Táborosi Mihály     független

13. Turnyánszkiné Enyedi Andrea  független

14. Vass Éva     független

Helyi Önkormányzati Választások 2024. június 9..

BEMUTATKOZNAK A
POLGÁRMESTER- ÉS A KÉPVISELŐJELÖLTEK
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A hiteles és teljes tájékoztatás érdekében a Martfű Média a 
www.martfu.hu honlapon, Martfű Város Önkormányzatának hivatalos 
honlapján valamint a Martfű Közéleti Magazinban díjmentes bemu-
tatkozási lehetőséget kínált a polgármester- és önkormányzati képviselő-
jelöltek számára a 2024. évi Helyi Önkormányzati Választás kampány-
időszakában.

A polgármesterjelöltek 3 perces, a képviselőjelöltek 1 perces videó 
összefoglalóban ismertetik városvezetési, önkormányzati elképzelései-
ket a városi honlapon és a Martfű Média facebook oldalán.

A videók elkészíttetésére az önkormányzati képviselő- valamint a 
polgármesterjelöltek bejelentési határidejét követően biztosítottunk 
lehetőséget. A videók május 22-től június 9-ig láthatóak a városi 
honlapon.

A Martfű Közéleti Magazin májusi lapszámában is ismertethetik 
programjuk főbb elemeit a polgármesterjelöltek fél oldal, a képviselő-
jelöltek negyed oldal terjedelemben, név szerinti sorrendben.

A bemutatkozó videó és szöveg tartalma nem sértheti a hatályos 
jogszabályokat, a személyiséghez fűződő jogokat és a közízlést, 
reklámjellegű, hirdetésszerű közlendőt, politikai rendezvényre szóló 
meghívót nem tartalmazhat.

A bemutatkozó anyagok tartalmáért a polgármester- és képviselő-
jelöltek felelősek.

Herbály Jánosné Kalmár Irén
médiavezető

Polgármester- és önkormányzati
képviselőjelöltek bemutatkozásai 

A választási eljárásól szóló törvény alapján Szász Éva, Martfű város 

jegyzője, a Helyi Választási Iroda vezetője Martfű város szavazóköreinek 

számát, sorszámát és területi beosztását a következőkben határozta 

meg. 

Szavazókör sorszáma, címe, megnevezése:

Martfű, 001. számú szavazókör, Kossuth út 22. (Kossuth úti Óvoda)

Martfű, 002. számú szavazókör, Kossuth út 24. (Kossuth úti Óvoda)

Martfű, 003. Számú szavazókör, Szent István tér 1. (Városháza)

(Akadálymentes - Átjelentkezők számára kijelölt - Települési szintű 

lakcímmel rendelkezők számára kijelölt)

Martfű, 004. számú szavazókör, Május 1. u. 2. (Martfűi József A. Ált. 

Iskola)

Martfű, 005. számú szavazókör, Gesztenye sor 15. (Martfűi D.J. 

Szakképző Iskola)

Martfű, 006. számú szavazókör, Tüzép út 1. (Martfű Gyógykemping)

A településszintű lakcímmel rendelkező választópolgárok és az 

átjelentkezéssel szavazók számára a 003. szavazókört jelölte ki a Helyi 

Választási Iroda vezetője.

Herbályné Kalmár Irén

Szavazókörök Martfűn
HELYI ÖNKORMÁNYZATI VÁLASZTÁS
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Jogász, közgazdász, informatikai mérnök diplomával rendelkezem. 

Az elmúlt kilenc évben az a megtiszteltetés ért, hogy polgármesterként 

dolgozhattam Önökkel, Önökért. Szeretnék ezért köszönetet mondani 

mindenkinek, aki segített és támogatásáról biztosított az elmúlt években és 

most a választások alatt is. 

A támogatói aláírások gyűjtése alatt nagyon sok emberrel találkoztam. Az 

emberek véleménye az volt, hogy a polgármesternek legyen megfelelő iskolai 

végzettsége, önkormányzati, vezetői gyakorlata és értsen a pénzügyekhez. 

Legyen dinamikus, határozott, tettre kész, rugalmas, tekintse életcélnak a 

polgármesterséget, és ne egy ciklusra készüljön. A város minden polgárát 

képviselje, ne legyen pártpolitikai függősége, elkötelezettsége.

Önök közül szinte mindenki tudja rólam, hogy pártfüggetlen vagyok. 

Véleményem szerint a pártpolitikai elkötelezettség akár gátja is lehet a város 

fejlődésének. Ezt szerintem nap mint nap halljuk és látjuk a médiából.

A legfőbb közös cél az, hogy Martfű Város fejlődjön. Reálisan, a földön 

járó emberként, aki jól ismeri a Várost, annak gazdálkodását és a benne lakó 

embereket, nem szeretnék ígérgetési háborúba bonyolódni senkivel, és 

én nem fogok semmilyen megalapozatlan dolgot leírni. A megválasztásom 

óta eltelt majdnem tíz év. Ez alatt az idő alatt igyekeztem tartani a szavamat 

és a lehetőségek szerint megtenni, véghezvinni, amit megígértem. Én úgy 

gondolom, hogy ez többségében sikerült is.

Rengeteg felújítást végeztünk, ezek felsorolása itt nem lehetséges. Sok 

minden változott és sok minden fejlődött a városunkban. Semmiképpen nem 

ülhetünk azért nyugodtan ezeken az eredményeken, még ha más környező 

tepülések, sőt a megyében is példaként emlegetik városunkat , azért van még 

mit tennünk!

Főbb fejlesztési területek csak címszavakban: az egészségügyi terület 

további erősítése, az idősellátás fejlesztése, a sportlétesítmények minő-

ségének javítása és az egyesületek további támogatása, a kulturális és 

szórakozási lehetőségek tovább-bővítése, a fiatalok támogatásának 

növelése és helyben maradásának segítése.  

Jelenleg is futó fejlesztési tervek, szintén csak címszavakban: Temető út - 

Zsófia-halom városrész kerékpárút bővítése, Martfű város belterületi csapa-

dékvíz-elvezető hálózat továbbépítése, Kossuth úti Óvoda felújítása, új 

játszótéri eszközök beszerzése, Martfű város iparterületeinek fejlesztése, 

Martfű város belterületi útjainak fejlesztése, járdáinak megújítása, 

felújítása, Martfű város 442-es út melletti MÁV terület rendezése, a 

kialakított garázstelkek értékesítése, bővítése, a mentőállomás fejlesztése, 

Zsófia-halom út aszfaltozása, Géza fejedelem utca - közvilágítás kiépítése, 

a város több pontján (pl. Szolnoki út, Zsófia-halom kerékpárátkelő stb.) közvi-

lágítás fejlesztése, PUMPA pálya építése, fiatalok szórakozási lehetőségének 

bővítése, idősek bentlakásos intézménye építése, buszmegállók 

felújítása, Móricz Zsigmond út szélesítése és parkolók építése, Fecskeház 

építése (fiatalok lakáshoz juttatása a városban), Garzon lakások 

felújításának továbbfolytatása, Gesztenye sor csomópontok és ivóvízhálózat, 

bekötővezeték csere, Víztorony víztér, toronyszár belső - külső festése, 

felújítása, Zsófia-halom zártkertes övezet részre ivóvízhálózat kiépítése, 

martfűi bolthálózat további bővítése, Martfű Thermal SPA - Hotel együtt-

működésével a Tisza-part fejlesztése, új munkahelyek teremtése, Martfű 

város zöldterületeinek és parkjainak megújítása, továbbépítése.

A fejlődés legnehezebb, de egyben legfontosabb feltétele a munka-

helyteremtés az iparterület bővítésével. A kiemelt célok között szerepel a 

martfűi idősotthon építésének idei évi elkezdése és minél gyorsabb 

befejezése, a Zsófia-halom zártkertes övezetben ivóvízhálózat kiépítése.

Remélem, hogy sokak bizalmából, újra elnyerhetem a polgármesteri 

tisztséget, és munkámmal továbbra is hasznára lehetek Martfű minden 

lakosának. Kérem, hogy 2024. június 9-én a polgármester-választáson 

támogassanak szavazatukkal!

Dr. Papp Antal polgármesterjelölt

Dr. Papp Antal
független polgármesterjelölt
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Dr. Enyedi Mihály
független polgármesterjelölt

1978-ban születtem, azóta Martfűn élek. Laktam az óvárosban, a 
Zrínyi utcában, laktam feleségemmel az Ifjúsági utcában, jelenleg a 
Levendula utca lakói vagyunk. 

Tiszaföldváron érettségiztem a Hajnóczy József Gimnáziumban. 
Végzettségemet tekintve jogász vagyok, 2004-ben szereztem meg a jogi 
diplomám a Miskolci Egyetem Állam- és Jogtudományi Karán. Jegyzői 
munkaköröm mellett 2015-ben önkormányzati szaktanácsadói képe-
sítést szereztem a Nemzeti Közszolgálati Egyetemen.

Miért indulok:

Sok minden megvalósult 10 év alatt, de a fő problémákra nem adott 
választ a vezetés.

A következő dolgokat nem sikerült megoldani: 

· nyugdíjas otthon nincs továbbra se, a nyugdíjasok nappali ellátása 
nem elégséges,

· a fiatalok elvándorlásának a csökkentésére nem látom az akaratot,

· szemmel látható mértékű munkahelyteremtés nem történt a 
városban.

Ez alatt a lakosságszám 1000 fővel csökkent, 12%-os csökkenés.

Tudom, hogy sokan ragaszkodnak ahhoz, ami most van, mert az 
kényelmes és megszokott. Ha nem figyelünk oda, akkor 
megrekedünk és nem növekszünk, nem terjeszkedünk, nem 
használjuk ki a saját lehetőségeinket. 

Olyan lefele húzó spirálba került a város, aminek a megoldására nem 
látom a törekvést. 

A programalkotás során olyan szakemberek segítségét kértem 
ki, akik hosszú ideje az önkormányzati igazgatásban dolgoznak.

Választási programomban lehetőséget mutatok arra, hogy ebből a 
spirálból kitörjünk. Ezt egyszerű logika alapján építettem fel. Tegyünk 
rendet a városban, becsüljük meg az itt lakókat, az itt dolgozókat, a helyi 
cégeket. Adjuk meg a nyugdíjasoknak, a fiataloknak, a közép 
korosztálynak, ami ahhoz kell, hogy itt helyben akarjanak maradni.

Az utat már lerakták, kitaposták elődeink, sajnos erről letértünk. Azt a 
példát kell követni, amit a nyolcvanas és a kilencvenes években mutattak 
nekünk.

Először is az önök segítségét kell kérnem, hiszen csak együtt, 
közösen tudjuk megoldani a ránk váró feladatokat.

Mik ezek a feladatok?Vissza kell térni ahhoz, ami jól működött, mel-
lette pedig meg kell felelni napjaink kihívásának az alábbi területeken:

 1. Városüzemeltetés

 2. Vállalkozásfejlesztés, iparfejlesztés

 3. Városfejlesztés

 4. Idős politika

 5. Ifjúsági, sport-  és civil politika

 6. Önkormányzati működés 

A programom, mivel a száz oldalas nagyságrendet meghaladja, a 
facebookon és a tiktokon teszem közzé videók formájában. Szórólapjaim 
keressék a postaládáikban, melyben összefoglalom a terveim a 
következő öt évre.

Facebookon DrEnyedi Mihály néven találhatnak meg az alábbi linken: 
https://www.facebook.com/profile.php?id=61556416419358

TikTokon az alábbi linken: https://www.tiktok.com/@drenyedi.mihly

Tisztelt Martfűi Lakosok!

Dr. Papp Antal vagyok, tősgyökeres martfűi 

lakos, 55 éves nős, 3 gyermek apja. Jelenleg is 

Martfű Város Önkormányzatának Polgármes-

teri Hivatalában dolgozom, mint polgármes-

ter.

Tisztelt Martfűiek!

Dr. Enyedi Mihály vagyok, 45 éves martfűi 
lakos.

Facebook: TikTok:



három gyerekem van.1994 óta vagyok az önkormányzat választott 
képviselője, kétszer voltam  alpolgármester, az elmúlt években bizottsági 
elnökként tevékenykedtem.

Hivatásomnál fogva fő érdeklődési területem az egészségügy és a 
szociális kérdések területe, de közel harminc éves képviselői tevékeny-
ségem során megszerzett tapasztalataim alapján bármilyen, a testületi 
munka során felmerülő kérdéshez hozzá tudok szólni, ismerem a város 
működését, a rendeletalkotás és a képviselői munka minden részletét.

Úgy vélem, hogy Martfű az elmúlt években a megszorítások és a 
COVID járvány ellenére is szépen fejlődött, élhetőbbé vált, fontos 
beruházások történtek, sok pályázatot nyert és valósított meg az önkor-
mányzat. Számomra az is kiemelkedő eredmény, hogy a megüresedett 
háziorvosi és fogorvosi körzetekben az orvosi állások betöltésre kerültek 
és a szakdolgozók generációváltása is lezajlott. Mindez nem kevés 
önkormányzati anyagi ráfordítással történhetett meg.

Jó „csapatban” dolgozhattam, a testület munkáját nem zavarták meg 
politikai csatározások.

Ha megtisztelnek bizalmukkal, továbbra is a város érdekében 
szeretnék tevékenykedni. Arra kérem Önöket, hogy a tények, saját 
tapasztalataik alapján hozzák meg döntésüket a szavazás napján, és ne 
befolyásolja Önöket politikai hovatartozásuk, hiszen a tét a város további 
fejlődése, szépülése, élhetőbbé tétele.

Tisztelettel:                      dr. Despotov Svetozar képviselőjelölt

Dr. Despotov Svetozar
független képviselőjelölt

A jelenlegi képviselő-testület tagjaként úgy ítélem meg, hogy a város 
pénzügyi helyzete és gazdálkodása stabil, ám a körülöttünk lévő világ 
történései aggodalomra adhatnak okot. Napról-napra változik minden, így 
ígérgetésekbe felesleges bocsátkozni.

A martfűieknek nagyon sok érdekes és értékes ötlete van azzal 
kapcsolatban, hogy mit kellene megvalósítani a településen. Célom, hogy 
ezekből az elképzelésekből – az önkormányzat anyagi lehetőségeit 
figyelembe véve – a lehető legtöbb megvalósuljon. De talán ennél is 
fontosabb, hogy a település működésének színvonalában az itt élők ne 
érezzenek visszaesést. Pedig egyre nehezebb lesz működtetni és támogatni 
a bölcsődét, az óvodákat, a hivatalt, a művelődési központot, az egész-
ségügyet, a sportegyesületeket, a civil szervezeteket és az egyházakat.

Mindezek mellett elsősorban új munkahelyekre lenne szükség, csakúgy, 
mint az ország valamennyi településén. Éppen ezért minden önkormányzat 

számára ez a legnehezebb feladat.

Jelentős előrelépés lenne egy bentlakásos idősek otthonának 

megépítése, aminek előkészítését a jelenlegi városvezetés már elkezdte, és 
jó eséllyel a következő ciklusban meg is valósulhat. Fontos lenne a 
vasútállomás környékének rendbe tétele és a két temető felújítása. De ezek 
csak kiragadott példák, hiszen mindenkinek más-más terület fontos. Minden 
ember véleménye számít, mert az itt élőknek Martfű a legfontosabb.

Arra kérem Önöket, hogy június 9-én szavazatukkal támogassák 
önkormányzati képviselővé történő megválasztásomat!

Farkas Roland független képviselőjelölt

Farkas Roland
független képviselőjelölt
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Gálné Balasi Zsuzsanna
független képviselőjelölt

1981-ben a Könnyűipari Műszaki Főiskola Bőripari Karán 

bőrfeldolgozó ipari mérnöki diplomát, majd utána a BME-n tanári  

diplomát szereztem.

A jászberényi Klapka György Ipari Szakmunkásképző Intézetben 
kezdtem a tanári pályám. 1983-ban visszajöttem, nevelni, tanítani a 
diákokat a helyi 641 sz. Ipari Szakmunkásképző Intézet és Cipőipari 
Szakközépiskolába.

A közel 40 év alatt kb. 3000 diákot oktattam szakmára, s volt közöttük 

országosan is elismert diák, 1-2-3. helyezett. A 90-es években végzett 

Cipőipari Technikus diákjaink olyan magas és az akkori munka-

erőpiacnak megfelelő végzettséget szereztek, hogy sokan közülük 

külföldön vállaltak munkát, mint designer.

Az oktatást mindig a szívemen viseltem akár merre vetett, vezényelt a 

sors. Ha nem nappalis tanulókat oktattam, akkor felnőtteket.

Jelenleg a Szolnoki SZC Damjanich János Szakképző Iskola és 

Kollégium szakirányú oktatásért felelős igazgatóhelyettese vagyok, és 

az oktatási ágazat diákjait tanítom.

Ezért gondolom azt, hogy helyi, önkormányzati szinten tudok tenni, 

segíteni az alap- és középfokú oktatás színvonalának az emeléséért. 

Tisztelettel:

Gecse Zoltán

Gecse Zoltán
független képviselőjelölt

Tisztelt martfűi Választópolgárok! 

A nevem dr. Despotov Svetozar, nyugdíjas 
háziorvos vagyok, korábban a 3.sz. Házior-
vosi körzetben dolgoztam. Nős vagyok, 

Tisztelt Martfűiek!

Június 9-én ismét az Önök kezében lesz a 
döntés, amely meghatározza városunk jövőjét 
az elkövetkező évekre.

Tisztelt Választópolgárok!

Gecse Zoltán vagyok. 1968 óta élek 
Martfűn. A középiskolát a martfűi Cipőipari 
Szakközépiskolában végeztem.

42 éves vagyok, születésem óta itt élek 
ebben a városban. Nagyon szeretem lakóhelye-
met, védőnőként dolgozom Martfűn 2004 óta. 3 
gyermek édesanyja vagyok. Férjem, gyerekeim 
és családom mindig mellettem áll, ezért is fon-
tosak számomra az itt élő családok, a közösség.

Öt évvel ezelőtt Martfű Város Önkormányzata Egészségügyi, Foglal-
kozási és Szociális Bizottsága tagja lettem, akkor is élvezhettem az önök 
bizalmát. Nagyon örültem, hogy nem csak munkám során, hanem más 
területen is képviselhetem a családokat.

A képviselő munka egybe forr a munkámmal, hiszen nagyon sok 
családdal találkozom, és próbáljuk együtt megoldani a felmerülő 
problémákat. A képviselő munka is ilyen, hiszen a városlakók által a testület 
felé felvetett problémákat közösen oldjuk meg.

Továbbra is célomnak tartom az itt élő fiatalok szociális helyzetének 
javítását, az idősek nappali ellátásának javítását, megfelelő idősek otthona 
létrehozását, a fiatal szülők és születendő gyermekek és egyéb, 
egészségügyet érintő ügyek támogatását.

Jó érzéssel töltött el, hogy az elmúlt években már több tanulónak sikerült 
tanulmányi ösztöndíjat adományozni, vagy hogy a városban született 

gyermekeket is támogatja városunk egy kevés összeggel, hiszen ez is sokat 
jelent egy újszülött fogadásához. Továbbra is folyamatosan szerveztem, 
szervezem a véradásokat a Magyar Vöröskereszttel szorosan együtt-

működve és a martfűi Művelődési Központ vezetőségével és lelkes 
munkatársai segítségével.

A nehéz helyzetben lévő családokat továbbra is támogatom lehetőségeim 
szerint, illetve más családok felajánlásait továbbítom a rászoruló csalá-
doknak. Az eddigi munkámat az Önök támogatásával, Önökért szeretném 
tovább folytatni.

ÖNKORMÁNYZATI VÁLASZTÁS



Nagy Gábor
független képviselőjelölt

Petróczki-Oravecz Anikó 
független képviselőjelölt
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megbízható, tisztességes, tapasztalt, a döntésekhez szükséges 

jogszabályok, ismeretek birtokában levő, felkészült emberek végezhetnek, 

hittel, felelősségtudattal. 

A képviselői munka számomra küldetés. Függetlenként, külső 

befolyástól mentesen, közösségeink, városunk érdekeit kívánom szolgálni 

- nem a magánérdekeket. Biztos vagyok abban, hogy eddigi mű-

ködésemmel, a képviselő-testületben kialakított véleményemmel, 

javaslataimmal és döntéseimmel hozzájárultam városunk legutóbbi 

éveiben elért fejlődéséhez, sikereihez. Alpolgármesterként sok 

közszereplést vállaltam, felelősen és méltóképpen képviseltem váro-

sunkat itthon és külföldön. 

Jó érzéssel tölt el, hogy az utóbbi években milyen szép eredményeket 

értünk el, együtt, mindannyiunk megelégedésére. Városunk vagyona 

gyarapodott, látványosan épül, szépül, fejlődik: jó úton járunk. Ma Martfűn 

a jövőt építjük. Feladatunk van bőséggel: minden korosztály, a fiatalok, az 

idősebbek is számíthatnak rám.

A továbbiakban is városunkért kívánok dolgozni, nagy figyelmet fordítva 

intézményeink működésére, az oktatás, a művelődés, a kultúra területére, 

ünnepi rendezvényeinkre, s külső kapcsolatainkra. 

Kérem, gondolják át, s döntsenek jól: csak a szükséges ismeretek 

birtokában levő, felkészült, tapasztalt és tisztakezű jelöltekre szavazzanak! 

Én számítok az Önök támogatására – egyben köszönöm bizalmukat!                                                                                 

Rágyanszky István
független képviselőjelölt

2012 óta, mint vállalkozó három szakrendelőt üzemeltetek, egyet 

Tiszaföldváron, kettőt pedig Martfűn. 2015-ben Gyógyászati segédeszköz 

üzletet is nyitottunk, ezzel segítve a martfűi lakosok egészségügyi 

problémáinak a megoldását.

A munkám során tapasztaltam, milyen egészségügyi helyzettel és annak 

problémáival kell szembenézni, ide tartozik az idősek egészségügyi és 

szociális ellátása is, aminek javítása érdekében létrehoztam 2020-ban a 

Margit Idősek Otthona Alapítványt. Egy olyan intézményt, ahol a kor 

előrehaladtával gyengülő fizikai, mentális és egyészségügyi problémák 

mellett a mindennapok nehézséget okoznak az idős embereknek, amiket 

egyénileg már nem, vagy csak külső segítséggel tudnak megoldani. Ezek sok 

esetben lelki problémát is okoznak, emellett fogyatékkal élők, demens 

betegek befogadására is alkalmat létesítmény.

Mind az egészségügy, mind a szociális területen szerzett tapasztalataim 

alapján azt éreztem, hogy szeretnék indulni a képviselőválasztáson.

Célom: Martfűn az egészségügyi helyzet fejlesztése a könnyebb és 

gyorsabb ellátás érdekében, valamint a szociális helyzet javítása és idősek 

otthona létrehozása. Ezek mellett szeretnék segíteni a helyi vállalkozásoknak 

és részt venni a város fejlesztésében is.

Kedves Martfűi Lakosok!

Az említett közös célok elérése érdekében kérem, támogassanak 

bizalmukkal és szavazatukkal. Köszönöm a megtisztelő figyelmet.

Tisztelt martfűi Választópolgárok!

Kedves Barátaim!

Véleményem szerint a képviselőség önként 

vállalt, hittel végzett munka, s nem öncélú 

pozíció. Olyan feladat, amit felelősen s jól csak 

Kedves Martfűi Lakosok!

Sagátné Fülöp Anikó vagyok, 1972-ben 

születtem Tiszaföldváron, azóta Martfűn élek. 34 

éve dolgozom az egészségügyben. Ebből 17 

éve Martfűn, a fizioterápián.

Sagátné Fülöp Anikó 
független képviselőjelölt

Kedves Martfűiek! 

Tősgyökeres martfűiként sokan ismernek, 
hisz itt nőttem fel, itt kezdtem meg szakmai 
pályafutásomat a helyi városi televíziónál. 2007-
ben új lehetőséget hozott az élet, és Tatabányán 

az akkor legnagyobb dunántúli rádiónál helyezkedtem el hírigazgatóként. 
Később Tata Város Önkormányzatánál kommunikációs és marketing munka-
körben dolgoztam. Ez idő alatt fejeztem be felsőfokú tanulmányaimat PR és 
Marketing szakokon. A családalapítás hozott vissza Martfűre, férjemmel 
egyetértettünk abban, hogy ez a város jelent biztonságot, nyugalmat, 
kényelmet és lehetőségeket ahhoz, hogy gyermekeinket útnak indítsuk az 
életben. Dolgoztam a Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Kormányhivatal 
fogyasztóvédelmi osztályán és Tiszaföldvár Város Önkormányzatánál is. Itt 
szereztem tapasztalatot a közigazgatás terén.

Azért döntöttem úgy, hogy indulok a képviselői posztért, mert Martfű 
értékét, vonzerejét veszni látom az utóbbi időben. Martfűt mindig a 
lehetőségei, adottságai miatt emlegették, de ezeket évtizedek óta nem 
használjuk ki.

Személyesen azzal tudom ezt segíteni, hogy tapasztalatomat és 
tudásomat kamatoztatva minél több lehetőséget teremtek arra, hogy a 

városunkról szélesebb körben halljanak. Vállalkozó családtagjaim 
szemléletét és az önkormányzatok működési kereteit ismerve, segíthetem 
egy régóta szükséges egészséges együttműködés kialakítását. 

Amennyiben megtisztelnek bizalmukkal és szavazatukkal, készen állok 
az együttműködésre Martfű leendő polgármesterével, képviselő-testületével, 
civil- és sportszervezeteivel, a vállalkozásokkal és mindenkivel, aki Martfű 
sorsát szívügyének tartja.

Tisztelettel:
    Petróczki-Oravecz Anikó

    

Tisztelt martfűi Lakosok!

Nagy Gábor vagyok, 48 éves, 24 éve élek 
Martfűn.

Nős vagyok, három gyermekem és egy 
unokám van. Édesapámmal mezőgazda-

sággal, azon belül növénytermesztéssel foglalkozunk, valamint a 
feleségemmel egy szépségszalont üzemeltetünk a városban.

Az eddigi képviselők 1-2 kivétellel a közigazgatásból, oktatásból, 
egészségügyből kerültek ki, egyik sem dolgozott piaci körülmények 
között, pedig ez fontos lenne, hogy más szemszögből is lássák az éppen 
aktuális döntéseiket! Sok esetben függőségi, beosztotti pozícióban 
voltak, vannak a regnáló városvezetőkkel, amely általában hátráltató egy 
képviselő számára.

Sok minden megújult a városban, sok mindenre ráfért, de sok minden 
fölösleges pénzkidobás is volt! Ilyen például a meglévő tó helyére 
irreálisan magas összegből egy új tavat építeni, és lehetne még folytatni.
Olyan fejlesztésekre kellene fordítani a város pénzét, mely később 
hasznot is hoz a városnak, illetve vonzóbbá teszi a fiatalok számára, 
hogy itt folytassák a jövőjüket!

Itt élünk Magyarország második legnagyobb folyója mellett és 
„büszkén” elmondhatjuk, hogy mi vagyunk az egyetlen folyóparti város, 
ahol ebből nem használunk ki semmit, már régen el kellett volna kezdeni 
a városnak a turizmus fejlesztését!

Ugyanúgy fontos feladata a jövőbeni vezetésnek az idősekről való 
gondoskodás, a közbiztonság megtartása, a város fiataljainak itt-tartása 
…  és még hosszasan sorolhatnám.

Kérem, támogassanak szavazatukkal!
Köszönettel:                    Nagy Gábor



Szabó Tünde
független képviselőjelölt

Szekeres Mónika Gizella
független képviselőjelölt
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Dr. Szolga Ferencné
független képviselőjelölt

Táborosi Mihály
független képviselőjelölt

Kedves martfűi Lakosok!

Szabó Tünde vagyok. 1977-ben születtem 
Tiszaföldváron, ahol 19 éves koromig éltem. 
1996 óta martfűi lakos vagyok.

Tisztelt Martfűi Választópolgárok!
Születésem óta Martfű óvárosi részén élek 

családommal, egy gyermek édesanyja va-
gyok. Tanulmányaim során mérnöki és igazga-
tásszervezői diplomákat szereztem, melyeket 

Tisztelt martfűi Választópolgárok!

Táborosi Mihály vagyok, 49 éves, nős, két 
lány édesapja. 

Martfűn, a munkahelyeimet a '90-es évek 

közepén a helyi vas-műszaki üzlet műszaki 
előadójaként kezdtem, ez idő alatt le is 

28 éve dolgozom a férjem vállalkozásában. Ez idő alatt láttam Martfű 
fejlődését, és mint vállalkozó, látom milyen problémákkal küszködik a 
város és a martfűi lakosok.

Mérlegképes könyvelői vizsgámat most szerzem meg, így a pénzügyi 
világban is otthon érzem magam. Ezen a területen és a vállalkozók 
érdekképviseletében is szeretnék a városért tenni.

Ezen gondolat miatt éreztem azt, hogy indulni szeretnék a 
képviselőválasztáson.

Céljaim:

Martfűn a vállalkozók érdekeit képviseljem. Pénzügyi és város-
fejlesztésben a szakmai tudásomat kihasználva szeretném képviselni a 
várost. Ezen felül az egyre nehezebben elérhető egészségügyi és 
szociális területen is szeretnék segíteni.

A Martfű és Tiszaföldvár közötti kerékpárút megépítésének meg-
valósítását sürgetni szeretném, valamint egy rekortán, gumis futópálya 
megépítése megvalósítását, mind a futni szerető, mind a sportolók 
részére.

Szeretném képviselni a martfűi lakosok, a fiatalok, a nyugdíjasok és 
mindenki érdekét minden téren!

Kedves martfűi lakosok, kérem, támogassák e céljaimat bizalmukkal 
és szavazatukkal!

 Köszönöm!

eddigi képviselői munkámban is kamatoztatni tudtam. 1994 óta családi 
vállalkozásunkban dolgozom. Tagja vagyok a Martfűi Felnőtt Néptánc-
csoportnak és alapító tagja a Martfűi Városszépítő Egyesületnek.

Képviselői munkámat 18 éve kezdtem el, azóta a pénzügyi és ügyrendi 
bizottság tagja vagyok. Számos országos programhoz való csatlakozást 
kezdeményeztem és szerveztem, melyet a képviselő-testület is támogatott. 
Több ilyen kezdeményezés a mai napig él és színesíti a város közéletét (pl.: 
Autómentes nap óvodai programjai, „Legszebb konyhakertek” Magyarország 
mozgalom, jelenleg a Városszépítő Egyesület koordinálásával).

Az utóbbi éveket is fejlődés, lendület jellemezte, ami mellett sikerült 
megőrizni a város pénzügyi stabilitását, amely továbbra is motorja lehet a 
város fejlődésének. 

A városvezetés feladata, hogy meghatározza fontossági sorrendben 
azokat a feladatokat, amelyek a társadalom különböző szereplőinek érdekeit 
szolgálják, és döntéseivel elősegítse azok megvalósulását.

Az elmúlt évek tapasztalatai alapjául szolgálhatnak a következő 5 éves 
képviselői munkámnak. Nem szeretnék hangzatos ígéretekbe bocsátkozni, 
hiszen a képviselői munka is egy csapatmunka és jó csapattal lehet csak jó 
munkát végezni. Önökön múlik, kit szavaznak be ebbe a csapatba. Én 
tudásomat, munkámat szeretném a jövőben is hozzáadni a képviselő-testület 
munkájához, melyhez kérem az Önök támogatását is a 2024. június 9-én 
tartandó helyi önkormányzati választáson.

Tisztelettel: Szekeres Mónika Gizella független önkormányzati képviselő-
jelölt  +36/70-378-5638

telepedtem itt, majd következett a Martfű Városi Televízió, ezután a helyi 
kábeltelevíziós hálózat üzemeltetése volt a feladatom kollégáimmal együtt, 
jelenleg a Bunge Zrt. martfűi gyárában dolgozom műszerész pozícióban.

Aki ismer, az tudja, hogy a segítségnyújtás az életem nagy része, a 14 év 
kábeltelevíziós munkaköröm révén, illetve a Martfűi Polgárőr Egyesület 
alapító tagjaként, ahol többi társammal együtt sokat dolgozunk 
szabadidőnkben a város közbiztonságáért.

Ha Önök megválasztanak, szeretnék egy olyan testület tagja lenni, ami az 
együttes, észszerű gondolkodáson, döntéshozatalokon alapul, a lakosság és 
a város hasznát szolgálva, nem visszariadva attól, hogy ha valamivel nem 
értek egyet, azt szóvá teszem, és kiállok a döntésem mellett.

Támogatom a fiatalok kulturált, de kontrollált időtöltését városunkban, a 
korábban megálmodott extrém parkkal, vagy esetleg egy ifjúsági klubbal.

Szeretném támogatni az idősek bentlakásos intézményének létre-
hozását, legyen az teljesen vagy részben önkormányzati beruházás. 

A közbiztonság jelenlegi szintjének megtartása, esetleges javítása 
érdekében bővíttetném a térfigyelő kamerák számát a városunkban, és 
szeretném a gyalogos átkelőhelyek biztonságosabbá tételét is.

Önkormányzati képviselőként, az idősebb korosztály tisztelete mellett, 
támogatni tudnám a fiatalokat, mert ők Martfű jövője. Velük együtt leszünk egy 
jó és fejlődő város, de ehhez nagy szükség lesz a helyi vállalkozásokkal, civil 

szervezetekkel való közös munkára is!

Kérem, szavazzanak rám, szavazzanak a jövőre!

ÖNKORMÁNYZATI VÁLASZTÁS

Dr. Szolga Ferencné, nyugdíjas pedagógus vagyok. Martfűn élek 
gyermekkorom óta. Martfűn jártam általános iskolába, Tisza-
földváron gimnáziumba majd Budapesten az Eötvös Loránd 
Tudományegyetemen végeztem 1973-ban. Tavaly vehettem át az 50 
éves aranydiplomám. A végzés után az egyetemen dolgoztam.

1977-ben a családommal visszatértünk Martfűre, mert a volt 
férjemnek lehetősége nyílt fogorvosként elhelyezkedni, és így 
Martfűnek először lett szakorvosa. A két kisgyermekem nevelésében 
pedig sokat tudtak segíteni a szüleim.

Én az általános iskolában tanítottam 2004-ig, a mai napig jó 
kapcsolatom van a volt tanítványaimmal.

Képviselőként az a célom, hogy olyan kisváros legyen Martfű, 
ahol a fiatalok itt akarnak maradni, itt akarnak családot alapítani, 
egyre többen telepedjenek le városunk vonzereje miatt. A 
középkorúak tekintsék igazi otthonuknak a várost. Az idősebb 
korosztály pedig azt érezze, hogy Martfű biztosítja számukra a 
nyugalmat, a pihenést és a biztonságot. Mindez stabil 
infrastruktúrával, egészségügyi, szolgáltatói és banki hálózattal kell, 
hogy történjen.

Ezért szeretnék képviselő-testületi tagként dolgozni!
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 Turnyánszkiné
Enyedi Andrea
Független képviselőjelölt

Vass Éva
Független képviselőjelölt

ÖNKORMÁNYZATI VÁLASZTÁS

TISZTELT VÁLASZTÓPOLGÁROK!

KEDVES MARTFŰIEK!

Turnyánszkiné Enyedi Andrea vagyok, a Mart-

fűi Játékvár Óvoda és Bölcsőde igazgatója. 

Szeretném megköszönni az ajánlásokat, amelyek segítségével most újra 

elindulhatok önkormányzati képviselőjelöltként a 2024. június 9.-ei 

önkormányzati választáson. 

Martfű lakója vagyok születésem óta, itt vagyok „otthon”, nagyon szeretek 

ebben a kis városban élni. Büszke vagyok arra, hogy martfűi vagyok. Férjem 

agrármérnök, közgazdász, egy felnőtt gyermekünk van. Szüleim is a város 

lakói, akiket mérhetetlenül tisztelek, hiszen általuk tanulhattam azt a 

szemléletet, amely előtérbe helyezi a családot, az emberek megbecsülését, 

tiszteletét és a város szeretetét.

Az önök bizalmát élvezve önkormányzati képviselőként, a Pénzügyi 

Ügyrendi és Városfejlesztési Bizottság tagjaként jelenleg is részt veszek a 

város közügyeiben, az itt élő embereket, családokat képviselve, ahol szem 

előtt tartom a pontos, precíz, reális helyzetelemzésen alapuló, legjobb 

tudásom szerinti megoldások keresését, döntések meghozatalát.

Az elért eredmények mellett természetesen nagyon sok feladat van még 

előttünk, hiszen az elmúlt időszakban nem tudtunk minden tervezett feladatot 

megvalósítani, befejezni. Szeretném a megkezdett tevékenységemet 

folytatni, aktívan részt venni a város lakóiért végzett munkában.

Az együttműködés híve vagyok, mert meggyőződésem, hogy a városért 

folyó munka akkor eredményes, ha a polgármester és a képviselő-testület 

tagjai valamint a város lakói együtt tudnak és akarnak gondolkodni, dolgozni. 

Ehhez kérem további támogatásukat, szavazatukat, bízom benne, hogy 

az elkövetkező években is képviselhetem a martfűiek érdekeit.

Tisztelt Választópolgárok!

Vass Évának hívnak. Az elmúlt 10 évben az 
Önök bizalmából Önkormányzati képviselőként 
dolgoztam, jelenleg a Pénzügyi, Ügyrendi és 
Városfejlesztési Bizottság elnökeként.

A szakszerű, fegyelmezett pénzügyi gazdálkodás eredményeképpen 
városunk vagyonállománya ebben a ciklusban jelentősen megnőtt. Óriási 
mértékű fejlesztéseket hajtottunk végre, emellett magas színvonalon 
működtek intézményeink annak ellenére, hogy a gazdálkodás körülményei 
nagymértékben megnehezedtek, az állami elvonások nőttek, a magas 
inflációs környezet súlyos terheket rótt ránk. Sikerült komoly pénzügyi tarta-
lékot felhalmozni, mely fedezetet fog biztosítani a tárgyévi és a következő 5 év 
nagyszabású terveihez, beruházásaihoz, városunk további fejlődéséhez.

A tárgyévi költségvetésünk már elfogadásra került, melyben rögzítettük a 
stratégiai fejlesztési céljainkat, felhalmozási kiadásainkat, ezért most 
képviselőjelöltként nem csak ígéreteket teszek ezek megvalósítására, hiszen 
ezek elkészülését már pénzügyileg megalapoztuk, előkészítettük.

Ezek a következők: - Déli ipartelep kialakításának folytatása, - Belterületi 

utak, járdák fejlesztése, - Belterületi csapadékvíz elvezető hálózat 
fejlesztése, - Bentlakásos nyugdíjasotthon kiviteli munkáinak elkezdése, jövő 
évi beköltözéssel, - Kossuth úti tagóvoda infrastrukturális fejlesztése, - 

Vállalkozások, civil szervezetek, sportszervezetek működésének támo-
gatása.

Legfontosabbnak azt tartom, hogy Mi, városlakók, fogjunk össze, 
legyen köztünk valódi együttműködés, békés úton, kompromisszumot 
kötve, közösen tegyünk azért, hogy jó legyen Martfűn élni!

Tiszteletdíjamat a Máltai Szeretetszolgálat működésére kívánom 
fordítani.

A 2024. évi Európai Parlamenti és 
Önkormányzati Képviselői Választások 
2024. június 09. (vasárnap) 6.00 órától 
19.00 óráig zajlanak.

A szavazás során a választópolgárnak 
igazolnia kell személyazonosságát, valamint 
lakcímét vagy személyi azonosítóját. A sza-
vazóhelyiségben az a választópolgár sza-
vazhat, aki a kinyomtatott szavazóköri név-
jegyzékben szerepel. 

A Helyi Választási Bizottság tagjai: Dr. 
Varga József elnök, Szécsényi Zoltán 
elnökhelyettes, Bélteki Tibor. Póttagok: Máté 
Gizella, Pásztor Gyula György.

A HVB a határozatait a www.martfu.hu 
Választási információk/Választási szerek 
almenüpontban teszi közzé.

2024. május 6-án városunkban – mint 
ahogy minden magyarországi településen –  
lezárult az önkormányzati választásra tör-
ténő jelöltállítás időszaka.

Martfűn, mint 10 ezer fő alatti településen, 
a képviselő-testületet egyéni listás rend-
szerben választják meg.

A Helyi Választási Bizottság május 6-án 
kisorsolta a polgármester- és a képviselő-
jelöltek szavazólapon történő megjelenésé-
nek sorrendjét, melynek alapján a pol-
gármesterjelölteket az alábbi sorrendben 
tüntetik fel:

  1. Dr. Enyedi Mihály

  2. Dr. Papp Antal

Az egyéni listás képviselőjelöltek sor-
rendje a szavazólapon:

  1. Rágyanszky István

  2. Táborosi Mihály

  3. Gecse Zoltán

  4. Szabó Tünde Róza

  5. Gálné Balasi Zsuzsanna

  6. Dr. Despotov Svetozar

  7. Vass Éva

  8. Nagy Gábor

  9. Turnyánszkiné Enyedi Andrea

10. Dr. Szolga Ferencné

11. Farkas Roland

12. Petróczki-Oravecz Anikó

13. Szekeres Mónika Gizella

14. Sagátné Fülöp Anikó

Martfűn a helyi önkormányzati képviselők 
választására szolgáló szavazólapon érvé-
nyesen szavazni legfeljebb 8 jelöltre lehet.

Érvényesen szavazni a jelölt neve melletti 
körbe tollal írt, két, egymást metsző vo-
nallal tudunk.

Az öt évvel ezelőtt megválasztott, 
jelenleg is hivatalban lévő önkormányzati 
képviselők és településvezetők megbí-

zatása nem szűnik meg a mostani vá-
lasztással, az 2024. október 1-jéig tart.

Azzal, hogy idén együtt tartják az európai 
parlamenti és az önkormányzati válasz-
tásokat, Martfűn négy szavazólapot kapnak 
a szavazók: - Európai Parlament, - Megyei 
Közgyűlés, - Polgármester, - Egyéni listás 
képviselő.

Aki egészségi állapota vagy fogyaté-
kossága, illetve fogva tartása miatt nem tud 
elmenni a szavazóhelyiségbe, hogy ott adja 
le a szavazatát, mozgóurnát kérhet.

Mozgóurna kérhető elektronikus úton a 
www.magyarorszag.hu honlapon, szemé-
lyesen, kézbesítési meghatalmazott útján 
vagy postai úton bármely választási irodá-
ban, a kérelmező által kitöltött nyomtatvány 
leadásával, elküldésével.

Bővebb információ: www.valasztas.hu, 
www.martfu.hu.

Herbályné Kalmár Irén

Június 9-én önkormányzati és európai parlamenti választás
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Tudnivalók a júniusi választásokról
Magyarországon 2024. június 9-én tartják 

az Európai Parlament (EP) magyar tagjai, to-
vábbá a helyi önkormányzati képviselők és a 
polgármesterek, illetve a nemzetiségi képvi-
selők választását.

Az önkormányzati, a nemzetiségi és az EP-
választáson kismértékben eltérő a sza-
vazásra jogosultak köre, csak az EP-vá-
lasztáson lehetséges a külképviseleti és le-
vélben történő szavazás, és az átjelentkezés 
szabályai sem egyeznek a három választás 
esetében.

Európai parlamenti választások
Az EP magyar tagjainak választásán vá-

lasztójoga van mintegy 7,68 millió, Magyar-
ország területén lakóhellyel rendelkező 
nagykorú magyar állampolgárnak. 

A magyarországi lakóhellyel rendelkező, 
de a szavazás napján nem Magyarországon 
tartózkodó magyar állampolgárok 99 ország 
147 magyar külképviseletén adhatják le a 
voksukat a magyarországi szavazás napján.

Választójoga van az EP-választáson az 
EU más tagállamának magyarországi tartóz-
kodási hellyel rendelkező választópolgárá-
nak, amennyiben magyar listára kíván sza-
vazni.

A Nemzeti Választási Iroda 130 ezer eu-
rópai uniós állampolgárt tájékoztatott arról, 
hogy választójogukat Magyarországon is 
gyakorolhatják az EP-választáson.

Választási regisztrációt követően szavaz-
hatnak az EP-választáson azok a nagykorú 
magyar állampolgárok is, akiknek sem Ma-
gyarországon, sem az EU más tagállamában 
nincs lakcímük. Akik már korábban regiszt-
ráltak, nem kell ezt megismételniük, regiszt-
rációjuk érvényes erre a választásra is.

Azok a határon túli magyarok, akiknek 
uniós tagállamban van a lakhelyük, az ot-
tani EP-listákra szavazhatnak.

Magyarország 21 képviselőt küldhet az 
Európai Parlamentbe, a választáson az or-
szág területe egy választókerületet alkot. A 
választáson listákra lehet szavazni, a listaál-
lításhoz legalább húszezer választópolgár a-
jánlására volt szükség.

A Nemzeti Választási Bizottság tizen-
egy listát vett nyilvántartásba, a szavazó-
lapon a következő sorrendben szerepelnek a 
listák:

  1. Megoldás Mozgalom

  2. LMP – Magyarország Zöld Pártja

  3. Demokratikus Koalíció–Magyar Szo-
cialista Párt – Párbeszéd – Zöldek

  4. Második Reformkor Párt

  5. Mindenki Magyarországa Néppárt

  6. Momentum Mozgalom

  7. Fidesz – Magyar Polgári Szövetség – 
Kereszténydemokrata Néppárt

  8. Jobbik – Konzervatívok

  9. Tisztelet és Szabadság Párt

10. Magyar Kétfarkú Kutya Párt

11. Mi Hazánk Mozgalom

A települési választásokat Magyarország 
3177 településén tartják.

Önkormányzati választások
A települési önkormányzati választáson a 

magyarországi lakcímmel rendelkező vá-
lasztópolgárok vehetnek részt: szavazhat 
7,68 millió magyarországi lakcímmel rendel-
kező magyar állampolgár, 35 ezer menekült-
ként elismert, illetve a huzamos tartózkodási 
jogosultsággal rendelkező és az Európai 
Unió más tagországának magyarországi lak-
címmel rendelkező állampolgára, ők 137 ez-
ren vannak. 

Az EP-választás névjegyzékébe kérni 
kell, ha a magyar listákra kívánnak szavazni, 
az önkormányzati választás névjegyzékére 
azonban az EU más tagországának magyar-
országi lakcímmel rendelkező állampolgárai 
automatikusan felkerülnek.

Aki a szavazás napján nem a lakóhelyén, 
hanem a tartózkodási helyén (ideiglenes 
lakcímén) akar élni a választójogával, május 
31-én 16 óráig kérheti átjelentkezését.

Az önkormányzati és a nemzetiségi vá-
lasztáson csak az jelentkezhet át, aki a vá-
lasztás kitűzése előtt legalább harminc nap-
pal létesített tartózkodási helyet, és a tartóz-
kodási hely érvényessége legalább a szava-
zás napjáig tart.

A tízezer lakosnál kisebb települése-
ken úgynevezett egyéni listán választják a 
képviselő-testület tagjait, míg a tízezer lakos-
nál nagyobb településeken vegyes választá-

si rendszerben, azaz egyéni választókerület-
ben és kompenzációs listán választják meg a 
képviselőket. A vármegyei közgyűlések, va-
lamint a Fővárosi Közgyűlés tagjait listán vá-
lasztják.

Az önkormányzati és nemzetiségi válasz-
táson indulni szándékozó jelöltek (főpolgár-
mester, polgármester, egyéni választókerüle-
ti és egyéni listás jelölt) május 6-ig gyűjthet-
tek ajánlásokat.

Nemzetiségi választások
Június 9-én lesz a nemzetiségi önkor-

mányzati választás is, ezt a Nemzeti Válasz-
tási Bizottság tűzte ki. Az NVB a 13 nemzeti-
ségnek összesen 2722 települési és 68 terü-
leti választását tűzte ki, valamint a 13 nemze-
tiség mindegyike választhat országos önkor-
mányzatot is.

A nemzetiségi választáson azok a ma-
gyarországi lakcímmel és magyar állampol-
gársággal rendelkező választópolgárok sza-
vazhatnak, akik május 31-ig regisztrálják ma-
gukat.

Az EP, az önkormányzati és a nemzetisé-
gi választáson induló jelöltek és jelölőszerve-
zetek kampányukhoz nem kapnak állami tá-
mogatást. A kampányra fordítható összeg 
nincs limitálva.

Forrás: MTI

Herbályné Kalmár Irén

Apák Napja a Kossuth úti Tagóvodában
A Játékvár Óvoda és Bölcsőde Kossuth 

úti Tagóvodája, 2024.04.24.-én délután tar-
totta a Színes Világ Innováció keretében az 
Apák Napját.

Programtervünket jó és rossz idő esetére 
állítottuk össze. Hagyományainktól eltérően 
a hideg, esős időjárási körülmények miatt 
nem tudtuk a szabadban megtartani. A Süni, 
a Nyuszi és a Mókus csoport saját helyükön, 
egy időben látták vendégül az apukákat, 
nagypapákat. A csoportszobákban változa-
tos tevékenységekkel készültek az óvodai 
dolgozók a gyermekekkel közösen. Verset 
tanultak, humoros üdvözlőlapokat készítet-
tek. Beszélgető körökben az apukákról, a tu-
lajdonságaikról, a munkájukról, a kedvelt te-
vékenységükről esett szó, melyet lejegyez-
tünk. Nagyon készültek a gyerekek az apák 
fogadására. Ahogy érkeztek a vendégek, e-
gyenként vezették be a maguk kis birodalmá-
ba. Lehetőséget biztosítottunk a testvérek é-

rintettsége miatt a csoportok átjárhatóságá-
ra, a kapcsolattartásra.

A gyerek-apa együttléttel, játéklehetőség-
gel, vendéglátással tettük örömtelivé ezt a 
délutánt. Személyes percek keretében ölbeli 
játékkal, apáról készült kis jellemzésekkel 
magukra ismertek, a gyerekek kedvenc játé-
kába bekapcsolódtak. 

A mindennapok monotonitásából kisza-
kadva a felnőtteknek csak a gyermekeikkel 
töltött időt kellett kihasználniuk, mely gyorsan 
telt, és felejthetetlen élménnyé vált minden 
résztvevőnek egyaránt. Öröm volt megta-
pasztalnunk több generációs kapcsolatokat, 
mint a gyermek-testvér-apa, gyermek-apa-
nagypapa bensőséges közös játékát.

Az Apák Napja sikeres megrendezésével  
a családi kapcsolatok mélyítése mellett az 
apák szerepének kiemelését, a család ösz-
szetartó erejének hangsúlyozását tartottuk 
fontosnak.                         Kávási Istvánné
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Tájékoztatjuk kedves olvasóinkat, hogy a Martfű Magazin 
következő lapszáma várhatóan 2024. június 27.-én, csütörtökön 
jelenik meg.

Írásaikat, hirdetéseiket június 18. keddig hozhatják be a 
szerkesztőségbe, vagy küldhetik el a martfumedia@gmail. com 
címre. Tel.: 56/450-146, 70 380 6187
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Martfű Város Önkormányzatának
Kommunikációs és Médiacsoportja

A Martfű Néptáncegyüttes ezúton szeretné kifejezni a köszö-
netét Szilvási József úrnak, hogy saját magángyűjteményéből több 
viseletdarabot is ajándékozott az együttes részére, melyet 
büszkén viselünk majd fellépéseinken, előadásainkon.

Tisztelettel köszönjük és nagyon jó egészséget kívánunk sze-
retettel: A Martfű Néptáncegyüttes táncosai

MARGIT Idősek
Otthona Alapítvány

Tisztelt martfűi lakosok!

Szeretnénk tájékoztatni Önöket, hogy a Margit Idősek 

Otthona Alapítvány által biztosítani tudunk idős, beteg 

embereknek házon belüli segítséget, valamint vállaljuk 

háziorvoshoz, szakrendelésekre

való szállításukat is.

Keressenek minket a 06 30 678 6657, 06 30 087 3184 
telefonszámokon,

vagy a  email címen. margitotthon@gmail.com

Bontott, újszerű Tondach alapcserép (téglavörös,12 négyzet-
méterre), kúpcserép és B30-as tégla (19x19x29 cm) 12 db eladó. 

Tel.: 70 380 6187

Ott pihensz, ahol már nem fáj semmi,

S nyugalmadat nem zavarja senki.

Életed elszállt, mint a virágillat,

De emléked ragyog, mint a fényes csillag.

Szerető családja

EMLÉKEZÉS

BOROS KRISZTINA

(1976-2017)

halálának 7. évfordulójára
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Könnyes szemek, keringők, csupa öröm és 
meghatódottság a Sámli Bálon

hangulatban fotózkodhattak gyermekeikkel, 
míg a Casino-ban nem csak a felnőtteket, a 
gyerekeket is várták nagy nyereményekkel. 
Mindeközben tombolát is vásárolhattak a 
vendégek.

Utoljára álltak együtt színpadon a Martfűi 
József Attila Általános Iskola végzős tanulói 
2024. április 13-án a XXVII. alkalommal meg-
rendezett Sámli Bálon a Martfű Városi Műve-
lődési Központ és Könyvtár színháztermé-
ben.

A bálon hagyományosan a nyolcadikos 
diákok megható keringőjével kezdődött a 
program, melyet Földi Edina Sára, az iskola 
igazgatónője konferált fel:

– Nagy szeretettel és tisztelettel köszön-
töm kedves vendégeinket! Szokásomhoz hí-
ven senkit sem fogok név szerint felsorolni, 
hiszen a mi szívünknek egyaránt fontos min-
denki, aki ma velünk tölti ezt – a szinte már 
nyári – estét. Higgyék el, mindenkinek na-
gyon örülünk! A támogatóknak, a város veze-
tésének, érdeklődőknek, volt kollégáinknak, 
a ma már boldog nyugdíjasainknak, régi ta-
nítványainknak! Azaz mégsem! Külön szere-
tettel üdvözlöm azokat a vendégeink közül, 
akik a mai műsorban fellépő gyerekek meg-
hívására érkeztek, legyen szó akár végzős 
keringőseink hozzátartozóiról, akár a show 
műsorban szereplő gyerekek vendégeiről. 
Ma értük izgulunk, nekik tapsolunk óriási lel-
kesedéssel, sőt vissza is tapsoljuk majd őket 
– üdvözölte a vendégeket az igazgatónő.

Idén két osztály három csoportban, 
összesen hat alkalommal táncolt. A 8.A osz-
tályosok Melis Pálné Erika néni vezetésével, 
a B-sek Donkó Ági néni osztályfőnökük kezét 
fogva vonultak a színpadra. A fellépő gyere-
kek ekkor már nem is tűntek annyira gyere-
keknek a nagy habos ruhákban és öltönyök-
ben. A szülők könnyekig hatódva és büszkén 
nézték végig a fő produkciókat, és tapsolták 
vissza a gyerekeket.

A keringők után az alsóbb éves diákok ze-
nés, táncos, énekes produkcióikkal búcsúz-
tak a végzősöktől. Először a 3.A és 3.B-sek 
Paso Doble stílusú közös tánccal idézték 
meg Spanyolországot, majd Showtime Vari-
eté kezdődött a felső tagozatos tánccsoport 
jóvoltából, végül az alsós énekkar a Borvirág 
Népzenei Kisegyüttessel egy népdalcsokrot 
hozott a végzősök és a vendégek elé. Poz-
derka Éva hegedűn, Laczkó István brácsán 
és Vas Béla nagybőgőn kísérte a gyerekeket.

A show lezárásaként a nyolcadikosok 
utoljára közösen színpadra álltak, és búcsú-
dallal próbálták kifejezni érzelmeiket tanára-
ik, szüleik, diáktársaik felé.

Miután véget ért a műsor, a pódiumterem-
ben került sor a szülő-gyerek táncokra, a diá-
kok felkérhették szeretteiket egy-egy közös 
keringőzésre, melyet aligha bírtak ki hozzá-
tartozóik száraz szemekkel.

A megható részek után kezdetét vehette a 
parti. A hangulatról Dj Johnnie Taylor gondos-
kodott, a Ház bárja az italokat biztosította, a 
büfében meleg vacsorával várták az éhes 
szájakat, az édességet kedvelők süteményt 
is vehettek. Az emeleten kialakított fotósa-
rokban a büszke családtagok igazi stúdió-

Miután minden nyereményt elvittek a Ca-
sino-ból, flashmob kezdődött a táncparket-
ten, amit tanárok, diákok, felnőttek együtt 
roptak, majd tovább élvezték az estét és tán-
coltak hajnalig.                  Polák Boglárka

Hálásan köszönjük a rengeteg támoga-
tást!

Martfűi József Attila Általános Iskola Szü-
lői Munkaközössége, Martfűi József Attila Ál-
talános Iskola osztályközösségei, Martfű Vá-
ros Önkormányzata, Dr. Papp Antal, Martfű 
város polgármestere, Rágyanszky István, 
Martfű város alpolgármesterem Szekeres 
Mónika Gizella önkormányzati képviselő, 
Turnyánszkiné Enyedi Andrea önkormány-
zati képviselő, Martfű Városi Művelődési 
Központ és Könyvtár, Martfű Média, Játékvár 
Óvoda és Bölcsőde, Szolnoki SZC Damja-
nich János Szakképző Iskola és Kollégium, 
Martű Városi Nyugdíjas Klub, Kossuth úti 
Nyugdíjas Klub, Accountant Office Kft., Arany 
Főnix Patika, Articsóka Virágbolt, Aurum Ék-
szerbolt – Tiszaföldvár, Bagdánné Molnár 
Éva, Bene Erzsébet, Best Partner – Sztretye 
Andrea, Bíró Antal és családja, Bunge Zrt., 
Csavar-lak - Martfű, Csüllög és Társa Kft. - 
Martfű, Diána Gyógyszertár, Dogingo – Állat-
eledel és felszerelés, Csinkóczki Ásvány-
ruha - Dr. Fazekas Enikő Diána , Farkas Fru-
zsina 1.a, Farkas Roland és családja, Far-
kasné Csurgó Marianna, Feketéné Novák 
Zsuzsanna, Forgács József, Forgács Zorka 

2.a, Gabstyle – Csík Gabriella, Gáspár Sza-
bolcs, Gáspárné Fodor Andrea, Gecse Dal-
ma, Green Diszkont, Kehely Cukrászda – 
Nagy Katalin, Kontér Sándor és családja, 
Kostyó Noémi 6.a, Kovács Andrásné, Ko-
vács Áron 6.a, Kovács István és családja – 
Mezőhék, Kraicz Hanga 1.a, Lilla Papír-Író-
szer, Lorenz Shoe Group, M&H Ajándéküz-
let, Majzik Anita kozmetikus, Martfű Klíma, 
MÚTK – Martfű, Nagy Lajos és családja, 
Nagy Noémi, Nagy Norbert és családja, 
Nagyné Tarjányi Beatrix, Németh Lajos, Pan-
da Kínai Áruház, Panyik Dalma - Tóth Vivien 
kozmetikusok, Rigó Róbert 2.b és Rigó Ro-
land 1.a, Robi Boltja – Martfű, Shoemakers 
Outlet – Martfű, Simon Mária, Sléder Ferenc, 
Sólyom Blanka 8.b, Suszter Kávéház és Bor-
terasz, Szabó János - DJ Johnnie Taylor, 
Szántó Lajos és családja, Szántó Mária, Szi-
lágyi Vivien, Szilágyiné Árvai Éva, Szilágyiné 
Dormán Ivett, Torony ABC, Tóth László és 
családja, Tóth Zselyke 5.b és Tóth Maja 8.a, 
Túróczi Katalin és Szabó Ferenc, Túróczi Lu-
ca 8.a, Városi Nyugdíjas Klub és Kun Lajos-
né, Wu Maggie 4.a és családja, Zsuzsi Sza-
lon – Kátainé Holub Zsuzsanna fodrász.

(Fotók, videók: www.martfu.hu)
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Birtokba vehették a diákok az új okos tantermet
A Bunge Zrt. „A Boldog Gyermekekért” 

Alapítvány részére adományozott 2.5 millió 
forint támogatásából és a Martfűi József 
Attila Általános Iskola alapítványa 723 ezer 
forint összegű saját forrása felhasználásával 
új tantermi bútorzattal gazdagodott az álta-
lános iskola egyik tanterme.

A 3.2 milliós beruházás részeként laptop 
töltőszekrény, tanári asztal és szék, harminc 
pad és harminc szék szolgálja a továbbiak-
ban a diákok hatékony oktatását. 

„Jósággal kell vonzóvá tenni a jót” – olvas-
ható az általános iskola a megújult közösségi 
tere ünnepélyes átadására szóló meghívójá-
ban, amelynek keretében 2024. május 6-án 
hétfőn reggel vehették birtokba a diákok az új 
eszközökben bővelkedő okos tantermet.

A megújult közösségi tér átadását jelké-
pező nemzetiszín szalagot Rusvai Károly, a 
Szolnoki Tankerületi Központ igazgatója és 
dr. Papp Antal, Martfű város polgármestere 
vágták át.

– A tapasztalatok szerint ultramodern kör-
nyezetben a diákok sokkal motiváltabbak, a 
tanároknak pedig jóval kevesebbet kell fe-
gyelmezni, ezáltal az órák eseményeinek a 
sebessége és az egy gyerekre jutó aktivitás 
is nagyban növelhető – fogalmazott az ese-
ményen Földi Edina, az iskola igazgatója. – 
Azt azonban, hogyan lehet a digitális eszkö-
zöket hasznosan alkalmazni és a puszta szó-
rakozás helyett valamilyen probléma megol-
dására felhasználni, előbb meg kell tanulni. 
Éppen ezért igyekszünk minél több olyan 
eszközt adni a gyerekek kezébe, amelyek 

segítségével elsajátíthatják, hogyan keres-
hetnek célzottan információt, hogyan ellen-
őrizhetik az igazságtartalmát és hogyan al-
kalmazhatják problémák megoldására.

A Bunge Zrt. Növényolajgyára a város 
szerves részét alkotja, jelentősen hozzájárul 
a település költségvetéséhez és ezzel ahhoz 
is, hogy Martfű az ország városainak rangso-
rában előkelő helyet foglalhat el.

Az átadó ünnepségen megállapodás szü-
letett a martfűi általános iskolát is működtető 
Szolnoki Tankerületi Központ és Martfű Vá-

ros Önkormányzata között az iskola ebédlő-
je és sportudvara teljes körű felújításáról 
is, amely – a képviselő-testület május végi 

döntése alapján – várhatóan az önkormány-
zat jelentős hozzájárulásával valósulhat 
meg.                     Herbályné Kalmár Irén

XIII. alkalommal rendezték meg a Martfűi 
Egészségmegőrző Napot a Művelődési Köz-
pontban 2024. április 20-án. Az esemény fő-
szervezője Sinkáné Szőke Ilona célja, hogy 
megteremtse a szakemberek és érdeklődők 
közötti személyes jelenlétet.

– Tizenharmadik éve azzal a céllal szer-
vezem ezt az eseményt, hogy figyeljünk oda 
és tudatosabbak legyünk. Azt szoktam mon-
dani, hogy test és lélek, 50-50 százalék. A lel-
ki állapotunk hat az egészségünkre, és vi-
szont, ha jól érezzük magunkat, egészség-
ügyileg jól vagyunk, akkor jó a lelkünk állapo-
ta is – fogalmazott az egyik előadáson Sinká-
né Icuka.

Idén is népszerűek voltak az egészség-
megőrző nap programjai. A délelőtt folyamán 
különböző szűréseket végeztek a pódiumte-
remben: vérnyomás- és véroxigénszint-mé-
résre, műszeres látásvizsgálatra, koleszte-
rin- és vércukormérésre is lehetőség volt.  Az 
aulában egészséges termékek standjai vár-
ták az érdeklődőket: méhészeti termékek, 
gyógynövény tartalmú krémek, gyógyteák, 
cseppek, ásványékszerek stb. Előadásokkal 
is készültek a szakemberek, a Kávéházi te-

„Az egészség nem minden, de egészség nélkül a 
minden semmi.”

remben szó esett a stresszoldásról, az E-
számokról, az egészséges táplálkozásról.

Ezeken kívül a vendégek ingyenesen 
részt vehettek tanácsadásokon, a relax sa-
rokban kialakított kezeléseken és az ezoteri-
kus sarokban kínált elemzéseken.

Martfű civilszervezetei pedig bemutatko-
zásukkal erősítették a közösséghez való tar-
tozás egészségre gyakorolt, fontos hatását.

Polák Boglárka
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„Felkel a Nap, a reggel köszöntött reánk. Minket bántott a fény,
az is, hogy elhagyjuk egymást.”

Csendült fel a jól ismert dal az idei balla-
gási ünnepségen, melyet egymásba szoro-
san karolva énekeltek a végzős diákok a 
Szolnoki SZC Damjanich János Szakkép-
ző Iskola és Kollégium folyosóin, közösen 
utoljára végigjárva azt, 2024. május 3-án.

Az iskolából két osztály ballagott idén, a 
13.B-sek Demecs Mária vezetésével érkez-
tek, a 11.B-sek Széll Anikóba karolva sétáltak 
ki az iskola folyosóiról az ünnepség helyszí-
nére. Az előbbi osztályfőnök az érettségire 
felkészítő intenzív tagozat diákjaitól búcsú-

hagyó módon. Napló bejegyzéseket olvasva, 
betekintést nyerhettünk a fiúk érzelmi világá-
ba és megtudtuk, miken mentek keresztül az 
elmúlt években, hogyan jutottak el a ballagá-
sig.

– 2024. május 3-a, kísért engem ez a hár-
mas szám, az első ünnepi beszédemet is 
harmadikán mondtam a szalagavatón. Úgy 
emlékszem, hogy elizgultam, a szívem majd 
kiugrott, remegett a hangom. Az emberek é-
letük huszonöt százalékát töltik iskolában. 
Én alig múltam húsz éves, de ebből öt évet a 

zott, míg az utóbbi a kereskedelmi értékesítő 
és bőrtermékkészítő szakképző iskolai tanu-
lóitól köszönt el. 

Sok diák számára a szakmai vizsga vagy 
érettségi egy fejezet végét és egy másik kez-
detét jelenti. Ilyenkor visszatekinthetnek a-
zokra az emlékekre, barátságokra és 
tanulságokra, amelyeket a középiskolai ta-
nulmányaik során szereztek. Amikor a diákok 
tarisznyával a nyakukban búcsúznak iskolá-
juktól, nemcsak tanulmányi eredményeiket 
ünneplik, hanem azt is, hogy személyiség-
ként fejlődtek. Ezt Borza Andrea, az iskola 
igazgatónője így fogalmazta meg ünnepi be-
szédében:

– A Damiban töltött évek során – remélem 
– sok mindent tanultatok. És nem csak a 
szögfüggvényekre, József Attila költészeté-
re, az üzlet működtetésére vagy a könnyűi-
pari anyagismeretre gondolok. Hanem arra, 
hogy megtanultatok küzdeni, szeretni, csa-
lódni, megtanultátok az együttélést, a közös 
munkát, a toleranciát, a másokkal való törő-
dést, a felelősségvállalást. Felnőtté váltatok. 
Azt gondolom, ezek sokkal fontosabbak, 
mint a logaritmus, az évszámok vagy a kötél-
mászás. (...) Középiskolás éveitek idején, 
szüleitekkel és családtagjaitokkal együtt 
igyekeztünk mindenben segíteni, támogatni 
benneteket, sőt néha talán túlságosan is 
meg akartunk védeni a kudarcoktól. Holnap-
tól ennek már vége. Elengedjük a kezeiteket 
és csak bízunk benne, hogy mindazok a jók, 
melyeket próbáltunk átadni nektek, haszno-
tokra válnak felnőtt életetekben – fogalma-
zott az igazgatónő.

A végzősök nevében Farkas István és Pa-
hocsa Kálmán búcsúztak az iskolától rend-

Dami-ban töltöttem. Öt év... Kimondani is 
sok. Így visszatekintve gyorsan elrepült ez a 

gyümölcsét, sok sikert kívánunk minden jö-
vőbeli törekvésetekhez!       Polák Boglárka

A retro szerelmesi, a vásári hangulatot 
kedvelők gyűltek össze városunkban április 
28-án a Kikötő téren. A IV. Martfűi Bolhapiac, 
Alkatrészbörze, Autóstalálkozó és Kézmű-
ves vásáron.

A szervezők, a Martfűi Hely- és Ipartörté-
neti Gyűjtemény, valamint a társszervezők: 
Kengyel Éva és Jancsó-Pete Roland nagy 
örömmel tapasztalták, sokak kedvence ez a 
rendezvény. Az eladók és a vásárlók, böngé-
szők a környező településeken kívül távoli or-
szágrészekből is érkeztek.

A börzét dr. Papp Antal, Martfű város pol-
gármestere nyitotta meg, megosztva saját, 
régi vásári élményeit, emlékeit.

A helyszínen főleg a 2000-es évek előtti 
retro, jó állapotban lévő használati cikkek, já-
tékok, kisbútorok, könyvek, veterán autó-, 
motor-alkatrészek, relikviák, régiségek, szá-
mítógépes játékok voltak porondon, de a 
kézműves vásárban ékszereket, kulcstartó-

Rengeteg régiség a Martfűi Bolhapiacon
kat, édességeket is lehetett vásárolni. A Mart-
fűi Hely- és Ipartörténeti Gyűjtemény vezető-
je, Eiler Zita muzeológus érdekes játékokkal 
várta a gyerekeket és felnőtteket.

Az autóstalálkozóra számos jármű felso-
rakozott, nem csak kocsik, motorok és bu-
szok is glédában álltak. Találhattunk olyan 
különleges autót is, amiből egész Európában 
csak négy darab van összesen, de a Zsigu-
likból, a Trabantokból, Volkswagen bogarak-
ból sem volt hiány.

Az időutazás a retro zenékkel, a „Szív kül-
di” kívánságműsorral, a '80-as évek ikonikus 
ételeivel, édességeivel csak tovább fokozó-
dott.

A program nagy sikernek örvendett, meg-
annyian kilátogattak, családok, baráti társa-
ságok vásároltak, fagyiztak, de ha nem is 
vettek semmit, biztosan visszacsöppentek 
az 1900-as évekbe egy fél nap erejéig.

Polák Boglárka, K. É.

pár év, rengeteg élménnyel gazdagodtunk – 
emlékeztek vissza a fiúk. 

Ezután Rágyanszky István, városunk al-
polgármestere, a Dami volt igazgatója átadta 
az általa alapított Arany-Tóth László-díjat 
Nagy Bianka 11.B osztályos tanulónak. Bian-
ka a három év során kiváló közösségi mun-
kát végzett, kitartóan dolgozott, tanulmányi 
eredményei és szakmai teljesítménye alap-
ján nagyon sikeres tanuló volt.

Gratulálunk az idei ballagóknak! Kemény 
munkátok és elkötelezettségetek meghozta 
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Madarak és Fák Napja 2024.
Május 10.-én zajlott a Martfűi Városszé-

pítő Egyesület Madarak és Fák Napja ren-
dezvénye, amely napnak a madarak és fák 
védelméről 1902-ben megtartott Párizsi E-
gyezmény volt az előzménye. Chernel István 
ornitológus hazánkban már abban az évben 
megszervezte, az iskolai keretek közzé pe-
dig Apponyi Albert vallási és közoktatásügyi 
miniszter emelte be 1906-ban. Klebelsberg 
Kuno 1931-ben külön rendeletben rögzítette 
a témával kapcsolatos iskolai kötelezettsé-
geket. 

nak megmentése érdekében. (Vele a Martfű 
Média interjút is készített.)

A meghirdetett madárhangfigyelés prog-
ramot kihagyva a szép számú érdeklődőnek 
területen folytatódott a rendezvény. A Kérész 
út végén felállított ismeretterjesztő táblánál 
ismerkedtek a Szigeti legelő, valamint a Kö-
vér majori kis tó természeti-, ökológiai je-
lentőségével, a terület élővilágával. Kon-
tér Sándor, a terület tulajdonosa mindarról 
beszélt, amit ő is tesz azért, hogy a terület 
visszanyerje eredeti növény- és állatvilágát. 

Az idén az egyesületünk egy nyitott ren-
dezvényt szervezett felnőtteknek és gyere-
keknek. Szakmai lebonyolításra a Madárfi-
gyelő Szolnok Természetvédelmi Egyesü-
let elnökét, a martfűi származású Hajdú Ta-
mást kértük fel, aki segítőket is hozott magá-
val. Az ő facebookon naponta követhető ma-
dárfigyelő és mentő-, természetvédelmi te-
vékenysége sok felnőttet vonzott a rendez-
vényre (még vidékről is), a gyerekeket meg a 
kíváncsiság a madarakról. 

Kétszer telt meg a Tisza Cipő Horgásze-
gyesület Horgásztanyájának nagyterme. A-
míg az érdeklődők egyik fele a Madárfigyelő 
Egyesület által készített rövidfilmeket nézte 
meg a feketególyákról és a talajon fészkelő 
madarakról, majd kérdéseket tehetett fel a 
szakembernek, addig a többiek kint, a Kista-
nya előtt színes, érdekes, játékos, tudásnö-
velő feladatokat oldottak meg az egyesület 
önkéntesével.

A filmes rész után – már csak felnőtteknek 
– folytatódott a program. /A gyerekek egy ré- 
széért jöttek a szülők, akiktől ez úton is elné-
zést kérünk a várakozásért. De a gyerekek 
annyit kérdeztek, olyan sok mindenre kíván-
csiak voltak, hogy elhúzódott a benti prog-
ram. Egyébként külön kiemelte az előadó a 
martfűi gyerekek sokrétű tudását és érdek-
lődését a témában, amiért elismerését fejez-
te ki a tanároknak./

Hajdú Tamás ismertette az egyesületük 
megalakulásának előzményét, a folyamato-
san bővülő szakmai munkájukat, a Hortobá-
gyi Nemzeti Parkkal közös tevékenységüket. 
Mindezeket hallva Hajdú Tamásról minden 
elfogultság nélkül elmondhatjuk, hogy a nap 
24 órájából 48 órát tölt a természetben, an-

Elmondta azt is, sajnos sokan figyelmen kí-
vül hagyják, hogy az a terület, a „rét” magán-
terület, s nem használható bárki által, pláne 
úgy, hogy a védett madarak költőhelyei, az 
élővilág megőrzése érdekében fontos terü-
letfoltok ki is vannak táblázva, mégsem tart-
ják tiszteletben.

A program csak az idő előre haladta miatt 
lett abbahagyva, mert az érdeklődés és az el-
mondásra érdemes tudnivalók száma még 
kitartott volna. 

Ezen rendezvényünk a Madarak és Fák 
Napja alkalmából a madarakról szólt. Igyek-
szünk jövőre a fákról összehozni egy hason-
ló programot.

A beszámoló végére: miért is rendez egy 
városszépítő egyesület a Madarak és Fák 
Napját? Egyrészt a természetvédelem ben-
ne van az alaptevékenységünkben, más-
részt minden, ami a természetről szól, azzal 
foglalkozik, az a környezetünk szépségét 
szolgálja.         Vinczéné Balogh Magdolna

Virágültetés a Föld napja alkalmából
Gyermekek, dajka- és óvó nénik együtt 

kertészkedtek 2024. május 3-án pénteken, a 
Munkácsy úti óvoda udvarán.

Évek óta tudatosan készülünk arra, hogy 
a természet iránti szeretetet elültessük gyer-
mekeinkbe. Minden évben, áprilisban a Föld 
napjához kötve hirdetjük meg az „Egy gyer-
mek egy palánta” nevű programot. A Föld na-
pi rendezvényen virágültetés zajlott a gyer-
mekekkel közösen.

A virágültetés célja egyrészt, hogy a gyer-
mekekben minél hamarabb kialakuljon a kör-
nyezettudatos magatartás, másrészt pedig, 
hogy megszépüljön az óvoda környezete. A 
balkonládákba és a csoportok kiskertjeibe el-
ültetett virágokat a gyermekek a felnőttekkel 
közösen gondozzák majd. Azt érezzük, a 
szülők is fontosnak tartják, hogy gyermekeik 
olyan környezetben járhatnak, ami tetszik 
nekik és jól érzik magukat benne. Ebben az 
évben óvodánk előkertje egy gyönyörű fű-
szer kerttel is gazdagabb lett, melyet a gon-
dos kiskezek tettek még színesebbé a szí-

nesre festett kavicsoknak, gombáknak kö-
szönhetően.

Ezúton szeretnénk még egyszer megkö-
szönni a felajánlott palántákat, évelőket, me-
lyek csodás színfoltjai óvodánk udvarának, 
ablakainak.

Jancsó Ágnes óvodapedagógus
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Együtt táncolt és ünnepelt a város a Majálison
VÁROSUNK 35 ÉVES EBBEN AZ ÉVBEN

Népszerű esemény volt az idei, jubileumi 
Martfűiek Napja Majális, tele izgalmas tevé-
kenységekkel és szórakoztató előadásokkal. 
A program 2024. április 30-án és május else-
jén zajlott a martfűi Kikötő téren. A neves ze-
nészek: Radics Gigi, Lotfi Begi, Singh Viki és 
László Attila előadásaitól kezdve, a főzőver-
senyen át a vidámparkig mindenki találhatott 
kedvére való elfoglaltságot.

A „nulladik” napon, azaz 30-án kedden 
késő délután vette kezdetét a programsoro-
zat. A népi fa- és ügyességi játékok a Martfű 
Városi Szabadidős Kör jóvoltából érkeztek a 
helyszínre, és nagy sikernek örvendtek ismét 
a fiatalok körében. A gyerekek nagyon lelke-
sen használták ezeket a hagyományos játé-
kokat, izgatottan vettek részt a „csiga-futó-
versenyen”, gólyalábra pattantak vagy ép-
pen lengőtekéztek. 19 órára hatalmas tömeg 
gyűlt a színpad elé, ugyanis számos ember 
volt kíváncsi Radics Gigi énekesnőre. Kon-
certje hatalmas sikert aratott, családok, bará-
ti társaságok közösen énekelték a Mega-
sztár felfedezettjének legismertebb sorait. A 
hangulatot tovább fokozta Lotfi Begi DJ elek-
tronikus zenéje, majd DJ Ron disco-ja zárta 
az éjszakába nyúló partit.

Másnap, május elsején a rendezvény e-
gyik fénypontja a hagyományos főzőverseny 
volt, ahol összesen 17 csapat vett részt. A ki-
látogatók megkóstolhatták a tehetséges 
martfűi és környékbeli csapatok által készí-
tett finom ételeket. A verseny nem csak lehe-
tőséget biztosított arra, hogy a résztvevők jó 
időben, jó társaságban és jókedvben töltsék 
a napjukat, de a zsűri elnöke, Adamik Lajos 
hagyományőrző szakács, főzőmester és se-
gítője, Táborosi Erzsébet előtt is megcsillog-
tathatták tudásukat, majd az ételek szerel-
mesei meg is kóstolhatták a finomságokat. 
Ezután díjazták is a csapatokat: különdíjat a 
Martfűi Művelődési Központ, a Vadmotoro-
sok, a Nyugdíjas IPA és a Városgondnokság 
csapatok főzőmesterei vehettek át, kiemelt 
különdíjban a Perzselő Fakanalak részesül-
tek, harmadik a Martfűért Hagyományőrző 
Néptánccsoport lett, második helyen a Mart-
fűi Lövészklub végzett, a képzeletbeli dobo-
gó legfelsőbb fokára pedig a Gondozónők 
csapata állhatott.

Eközben a vendégeket meleg étellel várta 
Martfű Város Önkormányzata, a menü ser-
téspörkölt volt házi tarhonyával és cseme-
geuborkával, melyből mindenki jóízűen fo-
gyasztott. Az étel az iskolakonyha, az önkor-
mányzati Gyermekjóléti és Szociális Szol-
gáltató Központ Közétkeztetés területének 
munkatársai jóvoltából készült. 

14 órakor a Kunszentmártoni Fúvószene-
kar érkezett a térre, nem is akárhogy: kezük-
ben a hangszerrel felvonulva. Már útközben 
elkezdték a koncertet, ami a színpadra érve 
egyre izgalmasabbá vált, klasszikusoktól a 
modern művekig számos zenei stílus volt a 
repertoárjukban.

Ezután igazi izgalom vette kezdetét, az 
Extrém Bike Show kerékpárbemutatóját lát-
tuk, ahol az egykerekezés a világ legtermé-
szetesebb dolgának tűnt, és álló helyzetből 
egy méter magasra ugratni biciklivel is 
könnyűnek látszott. A bátor nézők még se-
gédkeztek is néhány mutatványhoz, a földre 
feküdtek és úgy ugratta át őket az extrém 
sportoló.

Ezt követően dr. Papp Antal, Martfű város 
polgármestere ünnepi köszöntőjét hallhattuk:

– Május elseje sokszor felidézi a gyerek-
korom, én az a korosztály vagyok, aki még a 
felvonulásokon is részt vett, nem ezen a té-
ren ugyan, hanem ahol most a játszótér van. 
Gyerekként ezt nagyon élveztem, de most 
már más világ van.

Városunk 35 éves ebben az évben, 1950-
ben lett önálló település Martfű, '70-ben már 
nagyközség volt és '89-ben lett város. Fiatal 
település, de úgy gondolom, hogy nagyon di-
namikusan fejlődött annak idején, és most ez 
újra így lesz. Régen egy-két nagyobb gyár 
volt, most már több, mint ötszáz vállalkozó 
van Martfűn. Amikor megválasztottak engem 
kilenc és fél évvel ezelőtt, úgy vettem át az 
önkormányzatot, hogy adóssága nem volt, 
de vagyona sem. Nem volt hova fejlődnie, 
nem voltak területei, nem volt pénze és nem 
lehetett fejleszteni. Most két és félszerese a 
vagyona az önkormányzatnak, felújítottuk az 
összes intézményünket, az útjaink nagy ré-
szét. Vannak pénzei és eszközei a fejlődés-
re, amelyet szerintem most ki is fogunk hasz-
nálni. Ez a 35 éves kisváros biztos, hogy na-
gyon dinamikusan fog továbbra is fejlődni, 
hisz országosan kiemelkedő a fejlesztési rá-
tája – mondta el dr. Papp Antal, jó szórako-
zást kívánva a majális résztvevőinek.

A helyi sportolók is bemutatóval készül-
tek, hogy népszerűsítsék sportágukat, a Vic-
tory Martfűi Kyokushin Karate Klub és a Mart-
fűi Labdarúgó Sportegyesület tagjai egy iz-
galmas nyílt edzést tartottak, amihez az ér-
deklődők is csatlakozhattak.

Ezután, Viktória hercegnő bőrébe bújva, 
megérkezett Singh Viki énekesnő. A szóra-
koztató és interaktív gyermekműsor mellett a 
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hercegnő bájos jelenléte elvarázsolta a gye-
rekeket és szüleiket egyaránt. A program so-
rán a kicsik mesés kalandok résztvevői lehet-
tek, miközben értékes tanulságokat sajátítot-
tak el, például a barátság és a szeretet fon-
tosságáról. 

Később a helyi művészeti csoportok 
összeállítása következett, minden korosztály 
összejött: a Dalma Dance Club, a Modern 
Táncműhely, a Szilver Alapfokú Művészeti 
Iskola táncosai, a Napvirág Gyermek Nép-
tánccsoport, a Martfű Néptáncegyüttes és a 
Tiszamenti Népdalkör. Együtt izgultak egy-
másért, örömteli élmény volt végignézni a kü-
lönböző bemutatókat, amelyek a martfűi la-
kosok egyedi készségeit és kreativitását e-
melték ki.

A rendezvény előtt rajzversenyt hirdetett a 
Művelődési Központ Te miért szeretsz Mart-
fűn lakni? címmel, aminek az eredményhir-
detésére is e napon került sor. A több, mint 
hetven rajzból a zsűri – ha nehezen is – díjaz-
ta a legjobbakat. Az alsósok közül első he-
lyen Gaál Rebeka, a másodikon Nagy Linda, 
a harmadikon pedig Sólyom József végzett. 
Felsőtagozatban Szepesi Alíz első, Gál Dor-
ka második, Somoskövi Zalán harmadik lett. 
A szervezők nagy örömére a középiskolások 
is részt vettek a versenyen, tőlük Szabó Elek 
rajza nyerte el legjobban a zsűri tetszését, 
másodikként Fodor Kond Orlandó műve és 
végül Rostás Gergőé. Mellettük tizenkilenc 
versenyző különdíjban részesült.

A zárókoncert előtt meglepetéssel készült 
a város a kilátogató közönségnek. A sokak 

számára jól ismert Szuper csúcshely című 
dalra flashmob-ot állítottak össze a Modern 
Táncműhely segítségével, és egy közös 
táncra invitálták az érdeklődőket.

A Martfűi Majális egyik kiemelkedő ese-
ménye volt László Attila koncertje. A helyi kö-
zönség élvezhette a népszerű énekes élő fel-
lépését, mely során a jó hangulat és a slá-
gerzenék egyesültek. A koncerten a közön-
ség együtt énekelhetett és táncolhatott az 
előadóval, így még közelebb kerültek egy-
máshoz a résztvevők.

Nagy sikere volt a Martfű ... akkor és ma 
fotókiállításnak, ahol az 1990 előtt és napja-
inkban Martfűről készült képek – terek, utcák, 
épületek akkor … és ma – egy-egy fotómon-
tázson láthatók.

Egész nap kirakodóvásár, a Nemzeti 
Művelődési Intézet jóvoltából Hungarikum 
játszóház színesítette a programokat. A Ma-
jálison egy nyüzsgő vidámpark is helyet ka-
pott, amely minden korosztály számára von-
zó volt, emellett az esemény alatt büfék, 
fagylaltozók is üzemeltek a helyszínen.

Ami igazán különlegessé tette a Martfűiek 
Napja Majálist, az a közösség és az össze-
tartozás érzése volt, amely örömöt és szóra-
kozást nyújtott mindenkinek, aki részt vett a 
rendezvényen. A helyi közösség tehetségét 
és kreativitását ünnepelte, miközben vidám 
napot biztosított a családok és barátok szá-
mára. A főzőverseny, a bolhapiac, a vidám-
park, a koncertek és a közösségi bemutatók 
kombinációja igazán emlékezetes élményt 
nyújtott.                             Polák Boglárka
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„Egy-két dolgot kell tudni, de azt nagyon jól és szépen”

Ismét különleges alkotásokban gyönyör-
ködhettek a Martfűi Napraforgók Foltvarró 
Szakkör 2024. április 27-én, az „A tű bűvöle-
tében” Művelődési Központban  címmel a 
megnyílt kiállításának látogatói. A munkáik-
kal városunkat szerte az országban sikerrel 
képviselő közösség Martfű várossá a- tárlata 
vatásának 35. évfordulója jubileumi rendez-
vénysorozatát színesítette.

A szakkörben 1997 januárjában kezdő-
dött a közös munka. Vezetőik, Czene Árpád-
né és Szikszayné Köhler Judit által meg-
fogalmazott céljuk: együtt lenni, közösen al-
kotni, mindig tanulni valamit, minden kiállítás-
ra megújulni.

– "A tű bűvöletében… olyan szépen leírja 
ez a két szó a szakkör munkáját, a tagok elhi-
vatottságát, a közösségért végzett munka o-
kát és egyben erejét. A képességet, amivel 
évről évre megújulnak, amitől minden kiállítá-
suk kicsit más." – mondta el a kiállításmeg-
nyitón Eiler Zita muzeológus a Művelődési 
Központ közel három évtizede töretlen alko-
tóvággyal működő közösségéről.

– Olyan munkák láthatóak itt, hogy én el-
képzelni sem tudom, hogyan készülnek. 
Csodálattal nézem, hogy milyen gyönyörűen 
dolgoznak ezek a hölgyek, tényleg városunk 
hírnevét növelik, akárhova elviszik ezeket a 
munkákat és megmutatják – köszöntötte a 
tagokat dr. Papp Antal, Martfű város polgár-
mestere.

A kiállítást a határainkon túl is elismert 
quilt művész, Polyák Ildikó nyitotta meg, aki 
európai és nemzetközi versenyek elismert 
zsűrije, a világ foltvarrott alkotásainak szaka-
vatott ismerője, bírálója, és aki maga is 20 
éve szenvedéllyel varr, alkot.

– Sok esetben azt gondoljuk, hogy ez egy 
türelemjáték, tehát a dolog, egy foltvarró si-
kere elsősorban attól függ, hogy hány órát 
fektet bele. Erre nincs szám, ez nagyon sok 
óra. De ne felejtsük el, hogy bármilyen nem-
zetközi versenyen a munka megtervezése 
ugyanolyan súllyal esik latba, mint a munka 
kivitelezése. Az sokkal tovább tart, amíg az 
ember kitalálja, hogy mit fog megvarrni. … 
Amikor az ember elkezdi, akkor beszippant-
ják az ún. technikák, és úgy érzi, hogy mu-
száj megtanulnia mindent. … Mindenki eljut 
oda, hogy lesz egy kedvenc technikája, és 
lesz valami, amit nagyon jól tud csinálni. Egy-
két dolgot kell tudni, de azt nagyon jól és szé-
pen.

Amikor a kiállítás előtt Évával és Jutkával 
végigjártam a munkákat, nagy örömmel ta-
pasztaltam, és ezt mondták el ők ketten, 
hogy ez a csoport olyan tagokból áll, akik 
nem ugyanazt a mintát ugyanolyan módon 
varrják meg, hanem mindenki megpróbálja a 
saját képére, a saját erősségét felhasználva 
elkészíteni. … Azt kívánom az elkövetkezen-
dő újabb 27 évre a martfűi csoportnak, hogy 
találják meg azt a technikát, ha még nincs 
meg, amiben tökélyre tudnak fejlődni.” – kí-
vánt a helyi foltvarró közösségnek sok sikert, 

kitartást, energiát, kreativitást és türelmet Po-
lyák Ildikó.

Az elismerő, tanító, szakmai megnyitást 
követően a Borvirág Zenekar, Pozderka Éva 
prímás, Laczkó István brácsás, a nagybőgőn 
játszó Vas Béla és az együttes énekese, 
Székácsné Tálas Gabriella széki és palatkai 
tavaszi dallamokat énekelt, zenélt nekünk. 
Nagyszerű előadásukkal ismét átérezhettük 
a népdal, a népzene erejét, szépségét és 
mélységét.

Kísérőprogramként az Ili Textilház anyag-
vásárral, a művészeti közösség zsákba-
macska játékkal és saját, házi készítésű „fi-
nom foltvarró falatokkal” várta az érdeklődő-
ket, a kiállítás megnyitó résztvevőit.

A szemet gyönyörködtető kiállítás május 
20-ig volt látható városunk kulturális intézmé-
nyében.

Herbályné Kalmár Irén

Martfű az Utazás 2024 kiállításon, Szolnokon
Martfű idén is bemutatkozott a Szolnoki 

Utazás és Szabadidő Kiállításon és helyi ér-
tékek napján 2024. április 19-20-án, a Hild té-
ren. Büszkén mutattuk be városunk értékeit.

Szolnok megyei jogú város a 25. alkalom-
mal rendezte meg a kiállítást – hazánkban 
Budapest mellett egyetlenként –, amellyel le-
hetőséget adott a bemutatkozásra: a térség 
települései értékeiket, turisztikai attrakciói-
kat, nevezetességeiket mutathatták be 
standjaikon. A településekről polgármestere-
ik mondtak néhány mondatot, városunkat 
Rágyanszky István alpolgármester képvisel-
te. A jubileumi esemény díszvendége Veszp-
rém volt.

Kiállításunkat a Művelődési Központ és 
Könyvtár dolgozói állították össze. Székács-
né Tálas Gabriella, Eiler Zita és Bihari Erzsé-
bet egésznapos jelenlétével tájékoztatta az 
érdeklődőket. Pavilonunkat színesítette Ke-
rékgyártó Emese bútorfestő sok gyönyörű 
terméke és Jancsó Pete Roland martfűi és 
retro ajándéktárgyai.

A legnagyobb közönségsikert egyértel-

műen a Martfűi Hely- és Ipartörténeti Gyűjte-

mény Tisza cipői és a G&T Sportcipő Manu-

faktúra Kft. termékei aratták. Rengetegen áll-

tak meg nosztalgiázni az igazi, jó minőségű, 

népszerű Tisza cipő retro kiállításon, és sorra 

osztották meg emlékeiket, tapasztalataikat 

azokból az időkből, amikor még „Minden idő-

ben, Tisza cipőben” jártak az emberek.

Rágyanszky István

Még az időjárás is a 25. jubileumi utazási 

kiállítás mellé állt, így már a napsütéses pén-

tek délelőtt a bemutatkozó települések képvi-

selőivel és érdeklődőkkel telt meg az Aba-

Novák Agóra Kulturális Központ előtti tér 

Szolnokon. A kengyeliek csigát sodortak, a 

cibakházi standnál tepertős bodagot és 

meggypálinkát is lehetett kóstolni, de Martfű 

iparának múltjába és jelenébe is bepillanthat-

tak a jelenlévők – írta, városunkat is megem-

lítve, a szoljon.hu.
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Versek (D)és dalok – Költészet Napja Martfűn
– Az idei Költészet Napja különleges alka-

lom volt. Többek között azért, mert a helyi kö-
zösségek együtt készültek az előadásra: a 
Református Egyházközség, a Modern Tánc-
műhely és a Művelődési Központ dolgozói is 
részt vettek a Kengyel Éva által szerkesztett 
ünnepi műsorban. Köszönjük neki ezt a kü-
lönlegesen megkomponált előadást, mely-
nek minden részlete szépen illeszkedett a 
műsorba.

Ez a délután is rámutatott városunk lakói-
nak sokféleségére, tehetségére, kreativitá-
sára. Nagy dolog, hogy „saját erőből” sikerült 
egy ilyen színvonalas műsorral megajándé-
kozni vendégeinket – mondta el Székácsné 
Tálas Gabriella, a Martfű Városi Művelődési 

Központ és Könyvtár vezetője, figyelmünkbe 
ajánlva Kengyel Éva a rendezvényről készült 
összefoglalóját:

Martfűi versírók művei, kortárs és klasszi-
kus költők versei is elhangzottak a Magyar 
Költészet Napja martfűi megemlékezésén, 
2024. április 25-én. A Művelődési Központ 
pódiumtermében sok irodalomkedvelő és 
versbarát gyűlt össze. A szereplők és a kö-
zönség együtt tisztelegtek József Attila mun-
kássága előtt, akinek születésnapja sok éve 
már a magyar líra ünnepe.

A család, az ősök tudása, szeretete, a kö-
zelben dúló háború éppúgy téma volt, mint a 
lelki béke, a szerelem, az összetartozás él-
ménye. A versmondók: Darida Andrea, Polák 
Boglárka, Tóth László és Venczelné Polgár 
Anna mély átéléssel tolmácsolták a szerzők 
gondolatait. 

Ahogy a korábbi években, úgy most is, 
muzsikával, tánccal fűszerezték a szervezők 
a műsort. Dés László művészi dalai is meg-
szólaltak a martfűi Költészet Napi ünnepsé-
gen. Székácsné Tálas Gabriella énekkel, Ko-
vács Andrásné pedig zongorajátékkal idézte 
ide a zeneszerzőt. Ahogy a versmondók a 
költeményeket, úgy ők a dalokat fürdették 
meg saját érzéseikben, hangulataikban. Ettől 
lett ez a délután igazán varázslatos.

A Modern Táncműhely legnagyobb tánco-
sai ugyancsak egy Dés dalra balettoztak. A 
koreográfiát Vidinszki-Tóth Nóra, a csoport 
szíve, lelke készítette. Köszönjük neki és a 
táncosoknak is, amiért ők is fontosnak tartják 
ezt a rendezvényt!

A martfűi versírók közül néhányan sajnos 
már csak gondolatban lehettek ott a műso-
ron, míg mások elköltözésük vagy éppen 
munkájuk miatt nem tudtak részt venni a 
programon. A jelenlévőket azonban megis-
merhette a közönség. Nagy tapsot kapott Ja-
kab Edit, Kovács László, Stonawski József, 
Vas Béla és természetesen valamennyi szer-
ző. Köszönjük azon martfűi és helyi kötődésű 
versírók műveit, akik nem lehettek jelen az 
ünnepségen: Czető Lászlónak, Császár Ma-

riannak, Iványi Barbarának, Kerékgyártó 
Emesének, Mészáros Endrének, Stonawski 
Tamásnak, Széll Magdolnának és Urbán-
Szabó Bélának.

A lelkes, befogadó, értő közönség még 
napokkal később is mesélt arról, milyen sok-
féle érzelmi simítást kaptak a versektől, a da-
loktól, a tánctól. Köszönjük nekik is, hogy év-
ről évre látogatják a martfűi költészet napi ün-
nepséget!

K.É.

Az Orgonák éjszakája fesztivál keretein belül különleges párosítás érkezett Martfűre május 
18-án szombaton este. A Szolnoki Bartók Béla Kamarakórus tagjai szenvedélyesen járultak 
hozzá a helyi és regionális kulturális élet gazdagításához sokszínű repertoárjukkal és kiváló 
előadásmódjukkal. Kuzma Levente orgonaművész virtuóz technikája és előadása is 
rendkívüli élményt jelentett az értő és lelkes közönség számára
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Május 23. (csütörtök) 17.00:

A PÉNZ BESZÉL (?)

Török kori éremleletek Jász-Nagykun-
Szolnok megyéből (és a martfűi ezüst-
pénzek)

A Szolnoki Damjanich János Múzeum ré-
gészeti kiállításának megnyitója

Május 30. (csütörtök) 17.00:

MESÉLDE – családi mesedélután

Június 2. (vasárnap):

VÁROSI GYERMEKNAP 

Egész nap VIDÁMPARK

14 óra: díjtalan vetítés a Martfű Moziban 
– Legeslegjobb barátok – belga-francia-
spanyol animációs film

15 órától: díjtalan légvár, arcfestés, kéz-
műves foglalkozások

16 óra: MATINÉ zenekar gyermekműsora

18 óra: Veres Mónika NIKA, a The Voice 
tehetségkutató legjobb női hangjának 
műsora

Június 3. (hétfő) 15.30:

LAPOZÓ OLVASÓKÖR - Lator László 
emlékezete

Június 7. (péntek) 17.00:

SZÍNEK ÉS ÉRZÉSEK

Mile Renáta dekoratőr kiállításának meg-
nyitója

A kiállítást megnyitja Révi Norbert szob-
rászművész

Közreműködik: Milosits Anna - ének, 
Nagy Zoltán Vilmos - gitár

Június 10. (hétfő) 15 óra:

Az Ádám Jenő Zeneiskola martfűi tago-
zatának évzáró bemutatója

Június 15. (szombat) 8 órától:

MÚZEUMOK ÉJSZAKÁJA és MARTFŰI 
VETERÁNJÁRMŰ-TALÁLKOZÓ

Járműcsodák bemutatója és felvonulása, 
kiállítások, játékok, kaszkadőr-show, retro 
parti

19 óra: díjtalan vetítés a Martfű Moziban 
– Priscilla – amerikai-olasz életrajzi film

Június 16. (vasárnap) 16 óra:

TÁNCGÁLA

Az intézmény mozgásművészeti csoport-
jainak évzáró bemutatója

Június 23. (vasárnap) 15 óra:

„A JÓSÁG MINDIG MEGTÉRÜL!” – 
HÁLAKONCERT KEDVES
VÁROSOMNAK

WAJAND KRISZTINA művelődésszerve-
ző, pedagógus és Dr. Wajand János ve-
gyészmérnök, vízminőségvédelmi szak-
értő szeretettel hívják és várják Krisztina 
volt tanárait, diáktársait, kollégáit, a köz-
művelődési intézmények dolgozóit, a 
néptánccsoport tagjait, tanítványait, régi 
és új barátaikat, ismerőseiket és minden 
érdeklődőt.

Martfű Városi Művelődési Központ és 
Könyvtár

Az intézmény nyitvatartási rendje:

Hétfő: 12.00 - 20.00 óráig

Kedd - szerda - csütörtök - péntek:

8.00 - 20.00 óráig

Szombat - vasárnap rendezvények szerinti 
nyitvatartásban.

PROGRAMAJÁNLÓ

Közreműködnek:

HALMOS ATTILA és OCSKAY RITA
ZENEKARA – Népzenei koncert

KERTÉSZ PÉTER színművész – Versek

KÉTTAMÁS DUÓ: Sólyom Tamás gitár, 
ének; Tábi Tamás hegedű, ének – Meg-
zenésített versek

Műsorvezető: Wajand Krisztina

Helyszín: a Művelődési Központ színház-
terme. A belépés díjtalan!

Június 27. (csütörtök) 17.00:

Csend és zivatar – Jánoki-Kis Viktória 
könyvének bemutatója

Július 1. (hétfő) 15.30:

Lapozó Olvasókör - Jon Fosse – Irodalmi 
Nobel-díj 2023

KIÁLLÍTÁSOK

Május 23. - július 1.:

A PÉNZ BESZÉL (?) – török kori éremle-
letek Jász-Nagykun-Szolnok megyéből 
(és a martfűi ezüstpénzek)

A szolnoki Damjanich János Múzeum ré-
gészeti kiállítása az intézmény kiállítóter-
mében

Június 7. - július 1.:

SZÍNEK ÉS ÉRZÉSEK címmel
Mile Renáta dekoratőr kiállítása

NYÁRI TÁBORI ELŐZETES

Július 1-5.:

NYÁRI ZSONGÁS KÉZMŰVES TÁBOR 
– festett fa tárgyak, szélcsengő, szalvé-
tatechnika, nemezelés, batikolás, bőrö-
zés, mézeskalács (ajánlott életkor 8-14 
év)

Jelentkezési határidő: június 21.

Tábor díja: 40.000 Ft (háromszori étke-
zéssel), előleg 10.000 Ft

Bővebb tájékoztatás: esublot@gmail.com

Jelentkezési lap letölthető: martfumuv-
haz.hu

Augusztus 5-9.:

GENERÁCIÓKON ÁTÍVELŐ TÁBOR – 
társasjátékok, mesék, képzőművészet, 
gasztrokalandok

A tábor térítésmentes, regisztrációhoz kö-
tött. 

Szervező: Margit Idősek Otthona Alapít-
vány. 

Bővebb információ: margitotthon@gmail. 
com

 Tel.: 06 30 087 3184

A műsorváltoztatás jogát fenntartjuk! Kérjük, kísérje figyelemmel a Martfű Városi 
Művelődési Központ és Könyvtár facebook oldalát és honlapját.
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„A vers a mi szívmelengető olvasmányunk”
VÁROSI SZAVALÓVERSENYEK MARTFŰN

Április 11-én ünnepeljük a versszeretők 
egyik legkedveltebb ünnepét, a Költészet 
Napját. Ennek alkalmából minden évben 
versmondó versenyt hirdet a Martfű Városi 
Művelődési Központ és Könyvtár a martfűi 
diákok számára. Ezúttal ismét két napon volt 
a verseké a főszerep.

2024. április 16-án kedden számos kis-
iskolás húzott ünneplőt, s bátran színpadra 
álltak, hogy elszavalják a verset, mely mögött 
több hetes, lelkes és kitartó munkájuk áll. A 
több tucat gyermek stílusukhoz és korosztá-
lyukhoz tökéletesen választott költemények-
kel örvendeztette meg a zsűri tagjait: Juhász-
né Hidvégi Editet, Szikszainé Angyal Máriát 
és Gálné Árvai Juditot. A gyerekeket, verse-
ket jól ismerő és szerető pedagógusok elő-
ször az első és második osztályos tanulókat, 
majd a harmadikosokat és negyedikeseket 
értékelték.

17-én szerdán a felső tagozatos diákok 
és a középiskolások – kisebb létszámmal, de 
hasonló lelkesedéssel – vállalkoztak arra, 
hogy megmutatkozzanak a versenyen. A na-
gyobbak már saját versekkel is készültek, a-
mit mindig külön dicséret illet. Az ő korosztá-
lyukban a legjobb szavalatokat a költészet-
ben igencsak jártas zsűritagok: Pápai János-
né volt könyvtárvezető, Nagy Eszter vers-
mondó és Kovács László magyar nyelv és 
irodalom szakos tanár segítettek kiválaszta-
ni.

A szervezők nagyon hálásak a zsűri tag-
jainak, köszönik, hogy idejüket áldozták a 
délutánra és sok kedves szóval biztatták a 
versenyzőket. Hálásak a pedagógusoknak 
és a szülőknek is, akik azon voltak és van-
nak, hogy a diákok megszeressék a verseket 
és biztatják, felkészítik őket a versenyre. 

Pápai Jánosné Zsuzsi ezekkel a sorokkal 
zárta a délutánt:

– A vers a mi szívet melengető olvasmá-
nyunk, és szeretjük hallani, ha ilyen sok fiatal 
gyűlik össze itt együtt, aki szereti a verseket, 
olvassa őket, és bátor ahhoz, hogy kiálljon és 
átadja a gondolatokat nekünk.

A Művelődési Központ mindenkit vissza-
vár jövőre!

Polák Boglárka

SZAVALÓVERSENY eredmények:

1. évfolyam I. helyezés: Czifra Mira Mária, 
Varró Lilla, II. helyezés: Pálinkás Hedvig, III. 
helyezés: Kraicz Hanga, Különdíj: Szilágyi 
Hunor. 2. évfolyam I. helyezés: Sóvári Ró-
bert, II. helyezés: Patkó Patrícia, III. Helye-
zés: Burján Tamara, Különdíj: Gaál Dorina. 3. 
évfolyam I. helyezés: Kontos Balázs, II. 
helyezés: Barla Lóránt, III. helyezés: Bara-
bás Sára Bella, Különdíj: Czető Szilvia, E-
szes Olivér, Petróczki Lili. 4. évfolyam I. he-
lyezés: Gaál Rebeka, II. helyezés: Dorogi 
Noémi Kitti, III. helyezés: Arany Gábor, Kü-
löndíj: Serfőző Olivér Tibor, 5. évfolyam I. he-
lyezés: Farkas Olívia, II. helyezés: Tarjányi 
Panka, III. helyezés: Enyedi Emília, Különdíj: 

Szűcs Lara, Varró Dániel. 6. évfolyam I. he-
lyezés: Gál Dorka, II. helyezés: Pásztor An-
na, III. helyezés: Horváth Tamara, Különdíj: 
Törtei Zoé. 7. évfolyam I. helyezés: Sinka 
Barbara, II. helyezés: Engárt Zétény, III. he-
lyezés: Szőrös Regina.

Középiskola I. helyezés: Takács Tünde, II. 
helyezés: Tóth Ákos, III. helyezés: Barabás 
Bence, Különdíj: Szabó Elek, Szűcs Mirjam, 
Különdíj saját versért: Barabás Bence, Csikó 
Hajnalka, Tóth Petra.




